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MĚSÍČNÍK PRO OBČANY MĚSTA NOVÉ PAKY A OKOLÍ - PROSINEC 2006 - číslo 12 - 15,-Kč

PĚKNÉ VÁNOCE V NOVÉ PACE
přeje vedení města a redakční rada Achátu

Výstava kostelních betlémů  v Městském muzeu
Od 24. listopadu do 17. prosince 2006 si můžete v Suchardově domě prohlédnout výstavu kostelních betlémů z Novopacka. 
Vystaveny budou betlémy z farností Nová Paka, Lázně Bělohrad a Studenec. Novopacko a celé Podkrkonoší bylo 
a je místem, kde díky schopnostem řezbářů vznikaly pozoruhodné betlémy lidové, ale předtím především kostelní. 
Právě kostelní betlémy jsou dnes z novější doby, protože ještě před vydáním nařízení o rušení klášterů a poutních 
kostelů v osmdesátých letech 18. století byly vánoční betlémy v kostelech zakázány jako církvi nedůstojné 
dětské hračky. Kostely na Novopacku se mohou pochlubit velice kvalitními betlémy. Při hledání jejich 
autorů nacházíme proslulá řezbářská jména jako Sucharda, Mádle, Máslo, Šír, Mühl a další. Příprava 
výstavy těchto rozměrných betlémů byla náročná a nemohla by být realizována 
bez pochopení duchovních a farníků ze zmíněných farností.  Věřím, že 
výstava udělá radost nám všem. 
     Na vaši návštěvu se těší           Miloslav Bařina
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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADUZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti rady a zastupitelstva města: 
Od 15. října 2006 do 15. listopadu 2006

Rada města schválila: 
Finance: 
- Poskytnutí příspěvku 5.000,-Kč z prostředků Rady města 

Městské knihovně na výdaje spojené s oslavou 160. výročí 
založení Městské knihovny

- Doporučení zastupitelstvu města zahrnout do rozpočtu města 
na rok 2007 samostatně položku na oslavy 650.výročí první 
zmínky o Nové Pace

- Navýšení fondu pro reprezentaci města o částku 10 000,-Kč 
z prostředků rady města za účelem nákupu drahých kamenů

- Příspěvek pro Sdružení hasičů obce Studénka ve výši 150 tis. 
Kč na opravu střechy hasičské zbrojnice v obci Studénka 

- Postup při projednávání rozpočtu na rok 2007
Správa majetku města: 
- Dodatek smlouvy o obstarání záležitostí spojených se 

správou, údržbou a provozem nemovitostí a zařízení ve 
vlastnictví Města Nová Paka – valorizaci úplaty

Investice a rozvoj města: 
- Smlouvu o dílo na zhotovení projektové dokumentace pro 

akci: Stavební úpravy komunikace Kumbruský Újezd s fir-
mou Miloslav Kučera – PRODIS Hradec Králové

- Budoucí smlouvu mezi městem a ČEZ Distribuce Děčín o 
úhradě nákladů spojených s připojením odběrného zařízení v 
souvislosti s novou stavbou DD Nová Paka 

- Dodatek č. 2 ke smlouvě s firmou STRABAG a.s. Hradec 
Králové na akci: Regenerace sídliště Studénka Nová Paka 
– II. etapa komunikace U Studénky a Na Cihlářce 

- Smlouvu o podílu na nákladech při realizaci předložky kNN 
distribučního zařízení v ul. Gebauerova s firmou ČEZ Distri-
buce, a.s., Děčín 4

Hospodaření s majetkem města: 
- Zveřejnění záměru směnit části pozemku dle KN p.č. 402/l 

- trvalý trav.porost o výměře cca 27 m2 ve vlastnictví Města 
Nová Paka za část pozemku dle KN parc.č.401- zahrada o 
výměře cca 25 m2 ve vlastnictví p. Kavky Michala, bytem 
Stará Paka vše v k.ú. Kumburský Újezd

- Umístění transformace ČEZ Distribuce, a.s. Teplická 874/8, 
Děčín na pozemek dle PK 299 v k.ú. Kumburský Újezd 
pro posílení stávající distribuční sítě a umožnění výstavby 
nových RD v lokalitě Vlkov. Zřízení věcného břemene 
pro umístění této transformační stanice a vedení VN na 
dotčených pozemcích ve vlastnictví Města Nová Paka, s 
podmínkou provedení podzemního vedení vysokého napětí 
v celé trase

- Firmě TermoReal s.r.o. uloženo zajistit opravu hodin na staré 
radnici

- Přidělení bytu č. 21 v DPS Jiráskova 1830 paní Zdeňce Ště-
paníkové

- Přidělení bytu č. 23 v DPS Jiráskova 1830 manželům 
Vladislavu a Annnelies Sedláčkovým

- Zachování dosavadní výši nájemného za pozemky ve vlast-
nictví města 

Sport: 
- Zakoupení konstrukcí překážek pro skatepark od dodavatele 

Radka Šulce, Ivančice
Zásady činnosti samosprávných orgánů města: 
a) Zastupitelstvo svolávat na druhou středu v sudých měsících 

na 17:30 hod. (vyjma měsíce srpna) 
b) Schůze rady se koná v pondělí od 16:00 hod. v sudých týd-

nech
c) Uzávěrka podávání návrhů do RM je do 10:00 předchozího 

pracovního dne

d) Organizace města podávají návrhy usnesení v elektronické 
podobě

e) Návrhy usnesení se členům rady doručují v den uzávěrky do 
20:30 hod.

f) Zápis obsahuje usnesení. Koncept zápisu se předkládá na 
počátku schůze rady. Na žádost člena rady se zaznamená 
jeho odlišné stanovisko

g) Výbor se schází vždy před pravidelnou schůzí zastupitelstva, 
finanční výbor 16 dní před zastupitelstvem, ostatní výbory 
30 až 19 dnů před zastupitelstvem. Schůzi je přítomen 
určený člen rady. Schůzi svolává 7 dní předem předseda 
výboru, nebo starosta. Obesílají se také tzv. spolupracující 
osoby. Statut spolupracující osoby uděluje výbor. Usnesení 
se zveřejňují na webu města do 3 dnů – odpovídá tajemník 
výboru. Tajemníkem výboru je vedoucí příslušného odboru

h) Výbor je oprávněn ukládat úkoly vedoucím odborům. Výbor 
je oprávněn ukládat úkoly svým členům i pro období mezi 
schůzemi výboru

i) Členům výboru, kteří jsou členy zastupitelstva, se poskytnou 
odměny ve výši stanovené přílohou č. 1 nařízení vlády č. 
37/2003 Sb., zatím na 1 rok, tzn. do 31. 12. 2007. Poté bude 
následovat vyhodnocení a nové rozhodnutí o odměnách a 
revize obsazení výborů

Zřízení komisí: 
- sociálně zdravotní komise
-  komise pro bazén

Ustavující zasedání zastupitelstva města dne 1.11.2006 
- Řízením schůze byl pověřen nejstarší člen zastupitelstva 

města pan PaedDr.JosefTůma, který informoval o tom, že na 
svůj mandát rezignovala paní MUDr. Jana Masáková (Volba 
pro město) a za ni nastoupil náhradník ze stejné volební 
strany pan Ing. Miloš Dušánek MBA., dále na svůj mandát 
rezignoval Mgr. Ondřej Nýdrle (ODS), za tohoto člena nas-
toupil Ing. Josef Hendrych z ODS. Zastupitelstvo města sta-
novilo počet členů rady na pět, počet místostarostů dva s tím, 
že pro funkce se uvolňuje starosta a jeden místostarosta. 

- Do rady města byli zvoleni zastupitelé:
 starosta:  Mgr. Josef Cogan 
 místostarosta /uvolněný:  Ing. Josef Hendrych
 místostarosta /neuvolněný/:  JUDr., Ing. Rudolf Cogan 
 další členové rady  MUDr. Vladimír Roučka 
    Ing. Marek Nýdrle
- Bylo stanoveno, že starostu v jeho nepřítomnosti zastupuje 

místostarosta Ing. Josef Hendrych

- Zřízeny byly tyto výbory a zvoleni jejich předsedové:
a) školský výbor:  PaedDr. Josef Tůma
b) výbor pro rozvoj:  Bc. Zdeněk Hrnčíř
c) kulturní výbor:  Ing. Josef Hendrych
d) sportovní výbor:  Mgr. František Vitoch
e) silniční výbor:  JUDr., Ing. Rudolf Cogan
f) výbor pro živ. prostř.:  Ing. Marek Nýdrle
g) finanční výbor: Mgr. Ing. Václav Pačesný

- Členové zastupitelstva PaedDr. J. Tůma, F. Škvařil a A. 
Zukalová byli pověřeni, aby přijímali prohlášení o uzavření 
manželství (tento úkol plní rovněž starosta a místostarostové, 
a to na základě zmocnění uvedeného v zákoně o rodině)

M. Nádvorníková 
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VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m³
TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487
tel.: 603 715 355, 608 870 327

Výměna občanských průkazů
Upozorňujeme občany, že 31. prosince 2006 končí platnost 
občanských průkazů typu identifikační karty bez strojově 
čitelných údajů (barva růžová), které byly vydány do 31. 
prosince 1996.
O nový občanský průkaz je třeba požádat před zánikem plat-
nosti stávajícího občanského průkazu. K žádosti o vydání 
nového občanského průkazu je třeba předložit starý občan-
ský průkaz a jednu fotografii. Výměna občanského průkazu 
je bezplatná. 
Povinnost výměny občanského průkazu neplatí pro občany 
narozené před 1. lednem 1936, kteří mají občanský průkaz 
vydaný na dobu neomezenou. 
V následujícím roce 2007 bude pokračovat výměna občan-
ských průkazů vydaných do 31.12.1998, jejichž platnost 
skončí 31.12.2007. 

-mn-

Volba pro město: Děkujeme
Vážení novopačtí spoluobčané, výsledky i důsledky nedáv-
ných voleb v našem městě jsou už dnes všeobecně známé, 
a mně leží na srdci poděkování vám všem, kteří jste svými 
hlasy rozhodli, že se tým Volby pro město s 23% podporou 
vyhoupl ve volebním výsledku na pevné druhé místo.
Vaše hlasy jsou pro nás velkou oporou a potvrzením, že vedle 
právního a ekonomického inženýrství musí být nezbytnou 
součástí obecní politiky slušnost a rovné jednání bez intrik a 
nestoudného těžení z cizí práce. Podle výsledku voleb sou-
díme, že tento náš názor sdílí v Pace nadpoloviční většina 
voličů - i hlasy pro ODS pocházely určitě od lidí se stejnými 
hodnotami. Jak s nimi naložilo nejužší vedení místní ODS, 
je už druhá věc.
Volba pro město z těchto zásad ani nadále nehodlá slevit a 
i když ji v následujícím období čeká vytlačení do opozice, 
bude zastupovat vás, druhou nejpočetnější skupinu voličů v 
Nové Pace. Je to důvěra, kterou nemůžeme brát na lehkou 
váhu. Našich pět zastupitelů je vám k dispozici.
Na závěr chci osobně poděkovat všem lidem z kandidátní 
listiny VPM za chuť a odvahu do boje o zachování slušnosti 
v Nové Pace jít. Bylo mi velkou ctí představit voličům tak 
kvalitní a konkurenceschopný tým.

   Za klub zastupitelů VPM
   Zdeněk Ouzký

Výsledky voleb do osadních výborů 2006
Heřmanice: 
Jiří Materna   76 hlasů
Mgr. Ivan Sehnal  65 hlasů
Stanislava Kristiánová  57 hlasů
Jiří Novák   41 hlasů
Jaromír Macourek  39 hlasů
Miloslav Bejr   30 hlasů
František Pavel   21 hlasů
Marie Kozlová   19 hlasů
Jana Durstová   13 hlasů
Jiřina Kryspínová   8 hlasů
Kumburský Újezd:
Pavel Mach   48 hlasů
Jana Brádlová   39 hlasů
Jana Ščudlová   38 hlasů
Jiřina Dundová   17 hlasů
Přibyslav:
Oldřich Mihl   7 hlasů
Jiří Brádle   4 hlasy
Petr Jelínek   4 hlasy
Pustá Proseč:
Ing. Jiří Balský   5 hlasů
Gabriela Lukešová  5 hlasů
Irena Haltufová   5 hlasů
Radkyně:
Zuzana Svobodová  30 hlasů
Tomáš Portych   28 hlasů
Václav Záveský   19 hlasů
Miloš Ruml   18 hlasů
Studénka:
Jiří Drašar    19 hlasů
Petr Fišar   14 hlasů
JUDr. František Koloc  13 hlasů
Tomáš Vágenknecht  8 hlasů
Irena Zahradníková  6 hlasů
Zbyněk Kosina   3 hlasy
Jitka Kolocová   2 hlasy
Štikov:
Zdeněk Horák   60 hlasů
Otomar Reimann  53 hlasů
Josef Šeps   50 hlasů
Alena Brádlová   47 hlasů
Ing. Alena Zippeová  39 hlasů
Roman Brádle   35 hlasů
Yveta Šepsová    20 hlasů
Valdov:
Dana Sedláčková  46 hlasů
Stanislav Šír   18 hlasů
Miroslav Zlatník   17 hlasů
Diana Hošková   16 hlasů
Marcela Bláhová  13 hlasů
Iveta Svobodová   11 hlasů
Milan Hoška   10 hlasů
Jan Svoboda   9 hlasů
Stanislav Knap
a Zdeňka Zlatníková  5 hlasů
Vlkov:
Stanislav Klouček  15 hlasů
Miroslav Jebavý   13 hlasů
Iveta Samlerová   9 hlasů
Vrchovina:
Jaromír Erlebach  134 hlasů
Karel Rulf   110 hlasů
Václav Řeháček   80 hlasů
Zbyněk Luňák   60 hlasů
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My, členové zastupitelstva města Nová Paka za ODS a Spor-
tovce, tímto po vzájemné dohodě a shodě prohlašujeme, že 
v následujícím období budeme při správě města prosazovat 
tyto programové body:

Za prvé - zvyšování dotační absorpce
Programovací období Evropské unie pro léta 2007 – 2013 je 
neopakovatelnou příležitostí a čerpání z jejich fondů se v tako-
vém měřítku již nebude opakovat. V tomto směru napneme síly 
maximálně: 
a) dokončíme rozpracované projekty pro čerpání z fondů Ev-
ropské unie,
b) agendu profesionalizujeme a budeme postupovat systémem 
projektového řízení, 
c) vytvoříme a rezervujeme finanční zdroje pro spoluúčast.

Za druhé - komunikace a doprava
Výstavba obchvatu Nové Paky není v přímé pravomoci orgánů 
města, aktivním přístupem při řešení dílčích otázek budeme jeho 
výstavbě napomáhat.
Zajistíme 6 milionů ročně na chodníky a silnice, tedy za 4 roky na 
ně vynaložíme minimálně 24 milionů. Zajistíme výstavbu dvou 
kruhových objezdů na hlavní silnici I/16. 
Co se týče středu města – zklidníme jej zjezdnosměrněním, v 
jednosměrných ulicích umožníme parkování, parkování v centru 
bude do jedné hodiny zdarma.
V případě dotace zregenerujeme Masarykovo i Dukelské náměstí, 
tržnici, ve výhledu je i “muzejní” náměstí, které by mohlo vznik-
nout mezi Knihovnou a Muzeem. Bez dotace přistoupíme jen k 
některým změnám.
Při pokračování regenerace sídliště opravíme ulici K Hájku včetně 
přilehlých chodníků a zajistíme dostatek parkovacích míst.
Budeme pokračovat ve výstavbě chodníku směr Kumburský 
Újezd a v souladu s trasou obchvatu i chodníku do Štikova. 
Zvýšíme kvalitu cest v osadách.

Za třetí - podpora zaměstnanosti
Dokončíme průmyslovou zónu Vlkov, v roce 2007 zažádáme 
Evropskou unii o dotaci na její zasíťování. Dále budeme podporo-
vat rozvoj podnikání místních firem a také pomůžeme stávajícím 
vlastníkům továrních komplexů. 

Za čtvrté – stavební investice 
Především budeme dodržovat rozvojový plán schválený zastu-
pitelstvem v roce 2005. 
Z významných staveb realizujeme výstavbu krytého plaveckého 
bazénu, z menších investic mimo rozvojový plán uvedeme napří-
klad dokončení opravy hřbitovní zdi, opravu dřevěňáku, překrytí 
Brdského potoka u dětského hřiště apod.
Dokončíme rekonstrukci veřejného osvětlení podle plánu do 
roku 2009. 
Připravíme plochy pro bytovou výstavbu, v roce 2007 v ulici Na 
Vyhlídce, v letech 2008 až 2010 Slovany západ. Budeme podpo-
rovat i řízenou individuální výstavbu v přilehlých osadách.

Za páté - daně a poplatky
Poplatek za odpady pro rok 2007 snížíme na 200 Kč, v případě, 
že bude v roce 2007 občany zvýšeno množství vytříděného odpa-
du, tak poplatek pro rok 2008 úplně zrušíme. V případě poklesu 
vytříděného odpadu bude výše poplatku vrácena na reálnou 
hodnotu nákladů.
Zrušíme poplatky za psy a zároveň budeme důsledně vyžadovat 
odpovědnost vlastníků za chování psů.

Za šesté - životní prostředí
Zrekonstruujeme zeleň v parcích a na veřejných prostranstvích 
podle generelu zeleně. Zlepšíme čistotu města a zkvalitníme 
zimní údržbu. Koupíme vysavač na psí exkrementy. Vybudu-
jeme lesopark v lokalitě Střelnice. Zvýšíme množství zeleně ve 
středu města.

Za sedmé - školství 
Vzdělání považujeme za základ budoucí prosperity města. Za 
prioritu považujeme výstavbu tělocvičny a rekonstrukci ZŠ Hu-
sitská. Nadstandardně podpoříme aktivní a iniciativní jednání 
jednotlivých školských zařízení.

Za osmé - sociální péče a zdravotnictví
Bude dokončena novostavba domova důchodců. Poté budou v 
penzionu zřízeny prostory pro ordinace lékařů a stacionář pro 
seniory. Vyvoláme jednání o zřízení stanoviště rychlé záchran-
né služby. Budeme vytvářet podmínky pro plnohodnotný život 
handicapovaných občanů. 

Za deváté - volnočasové aktivity
Koalice bude podporovat sport, kroužky mládeže a kulturní akce 
ve městě, nejen dětí a mládeže, ale všech obyvatel. 

Za desáté - kultura
Připravíme důstojnou oslavu u příležitosti 650. výročí první 
zmínky o Nové Pace. Zajistíme projekt rekonstrukce MKS na 
multifunkční kulturní centrum a v případě přiznání dotace projekt 
realizujeme. 
Uskutečníme plán oprav stavebních památek.
Přijmeme vhodná organizační opatření ke zlepšení činnosti Mu-
zea, kina a MKS.

Za jedenácté - cestovní ruch
Zlepšíme služby informačního centra, podpoříme Geopark Český 
ráj pod ochrannou UNESCO a aktivně se zapojíme do činnosti 
tohoto geoparku. 
Zřídíme turistické webové stránky Novopacka jako východní 
brány geoparku Český ráj a vydáme propagační materiály. Řád-
ně označíme cyklostezky na Novopacku a zajistíme průběžnou 
úpravu lyžařských tratí. 

Programové prohlášení koalice 
sdružení Sportovci pro Novou Paku a Občanské demokratické strany 

pro období 2006 - 2010 

společnost AUDIT AZ s.r.o. 
Masarykovo náměstí 6 

509 01 Nová Paka 

zpracování účetnictví a daňové evidence 
zpracování daňových přiznání 
daňové poradenství 
účetní audit 
zpracování dokladů pro úvěr 
poradenství ke zvyšování ziskovosti firem 
poradenství při ukončení podnikání, 
likvidace společností 

tel 493721698, 608811048 
e-mail: info@auditaz.cz
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VÝSLEDKY ANKETY
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Většina politických stran v 
našem městě objektivně zhod-
notila své pracovní výsledky 
v minulém volebním období 
a naznačila možnosti, jak by 
chtěla být městu prospěšná 
po volbách 2006. Přesto mi 
dovolte seznámit vás s po-
střehy některých členů ČSSD 
i názorem svým v několika 
odstavcích.

Když ptáčka lapají, 
pěkně mu zpívají?
V prvním předvolebním letáku 
žádá sdružení Sportovci pro 
Novou Paku občany o pod-
pisy, aby mohlo zapsat svoji 
kandidátku do voleb. Říká při 
tom: “Věříme, že v demokra-
tickém zápolení podpoří naši 
kandidaturu i naši soupeři a 
příznivci velkých i malých 
politických stran, které se s 
námi následně utkají ve fair 
volbách. [...] Jsme otevření 
novým myšlenkám a připrave-
ni domluvit se s každým, kdo 
má dobrou vůli pomoci Nové 
Pace.”
Hned nato vyjmenovávají 
úspěchy města, na kterých 
se aktivně podíleli, aby si v 
závěru posteskli: “[...] uvaž-
te, měli jsme jen 4 mandáty 
v 21členném zastupitelstvu.” 
Skromné a pravdivé přiznání. 
Především ale neodpovídající 
volební kampani, která má o 
něco později teprve přijít...

Kachní žaludek, hroší 
kůže, cizí peří
V té jaksi pozapomněli fair 
přístup dodržovat a předvedli, 
jak správně je potřeba voliče 
podvést, aby jim odevzdali 
své hlasy.
Ve svém volebním programu 
se nestydí opsat základní 
údaje z připravených projektů, 
studií a návrhů komisí a výbo-
rů, na kterých se v řadě přípa-
dů nikdo z řad Sportovců ani 
nepodílel. Ukrást myšlenky 
a nápady jiných zastupitelů, 
přivlastnit si práci samotných 
zaměstnanců úřadu a přesvěd-
čivým způsobem vše vydávat 
za své, na to musí být silný 
žaludek.
Pro některé Sportovce je 
objektivita a skromnost něco 
nepředstavitelného a zřejmě 
i nepotřebného. Místo toho 

nastoupilo opojení z moci a 
neschopnost reálného vidění 
skutečností.
Investiční odbor, stavební 
komise a oba místostarostové 
pracovali zřejmě jen pro Spor-
tovce a jejich úspěchy. To 
rozhodně ne, pracovali jsme 
pro město Nová Paka.
Sportovně založená inteli-
gence nám předvedla ukázku 
velké politiky na malém městě 
se vším všudy. Jak řekl a 
napsal můj kolega, zejména 
Sportovci pro Novou Paku se 
sportovně obalují cizím peřím. 
Avšak nemohou se vyhnout 
skutečnosti, že nikdo nepřine-
sl za poslední čtyři roky více 
peněz do pokladny města než 
ČSSD, a to více než 160 mil. 
korun.
Sportovně však musím při-
znat, že i Sportovci mají 
mezi sebou dost slušných a 
poctivých lidí. Podvodem ale 
zůstanou fotografie kandidátů 
na volebních letácích u inves-
tičních akcí města, na kterých 
se tito lidé nepodíleli ani za 
mák. Takovým způsobem 
se sice dají získávat body ve 
velké politice a mohla to jis-
tě tak udělat i každá strana v 
Pace. Važme si toho, že nikdo 
s morálními zábranami si ale u 
nás takové obelhávání voličů 
naštěstí nedovolí.

Spím, či bdím? 
Coganov?
Nevím, zda se mi to jen zdálo 
v pooperačním spánku v ne-
mocnici v Semilech, nebo je 
to skutečnost...
Země má svého prezidenta, 
Nová Paka starostu. Oba 
posílají ze svého “Olympu” 
moudra ke svým občanům. 
Pan starosta nám 10. listopadu 
v rozhovoru v Nových novi-
nách udělal přednášku o etice. 
Káže o morálce a demokracii 
a vysvětluje, kdo si může a 
nemůže dovolit kandidovat ve 
volbách.
V nemocnici jsem měl dost 
času číst a přemýšlet. Po pře-
čtení zmíněného rozhovoru 
mě jímá hrůza z toho, co se 
může stát, když dostanou do 
rukou moc takto “vyprofilo-
vaní” jedinci. Vidím samo-
libost člověka, který zjistil, 
jakou má v rukou moc a sílu 

rozhodovat o osudech jiných. 
Takové možnosti před těmito 
volbami neměl! A zamést se 
Škvařilem a Ouzkým není v 
zájmu demokracie problém, 
jak trefně posoudil jeden pisa-
tel na internetu.
Věřím, že si článek v novinách 
přečetli občané Nové Paky po-
ctivě. A věřím také, že žádný 
strom neroste do nebe. Chci 
se vrátit do Nové Paky, kterou 
mám rád, a ne do “Cogano-
va”, jak správně řekl chytrý 
a vzdělaný člověk, šikovný 
podnikatel ing. Nožička na 
ustavujícím zastupitelstvu 1. 
listopadu.

Děkujeme
Všem voličům, kteří ve 
volbách uznali práci místní 
organizace ČSSD, chci podě-
kovat za hlasy, zvláště pak za 
podporu mé osobě. O takovém 

Velká politika v Nové Pace aneb nemohu mlčet
počtu hlasů se mi ani v tom 
pooperačním snu nezdálo. Je 
to zavazující, a slibuji za sebe 
i své kolegy, že se budeme 
dále snažit pracovat ve pro-
spěch města a že budeme kon-
struktivní a kritickou opozicí 
novému vedení města.
Především však chci všem ob-
čanům Nové Paky popřát vše 
nejlepší, hodně zdraví a štěstí 
v roce 2007.
Za MO ČSSD Nová Paka
František Škvařil, zastupitel

P. S.: TENTO ČLÁNEK VZNIKL Z 
POVĚŘENÍ ČLENŮ MO ČSSD JAKO 
REAKCE NA UDÁLOSTI V OBDOBÍ 
VOLEB A KRÁTCE PO NICH. NENÍ 
POFŇUKÁVÁNÍM MÍSTOSTAROSTY, 
KTERÝ MUSEL Z RADNICE ODEJÍT, JAK 
BY MI NĚKDO RÁD PODSUNUL. JSME 
POTĚŠENI TÍM, CO SE NÁM PODAŘILO 
PRO MĚSTO UDĚLAT, A OSOBNĚ SE 
TĚŠÍM NA DŮCHOD, NA TO, ŽE SI DÁM 
DO POŘÁDKU ZDRAVÍ A BUDU MÍT ČAS 
I NA SVÉ KONÍČKY A RYBAŘENÍ.

Poděkování 
chtěla bych alespoň touto cestou poděkovat 
novopacké Městské policii za zodpovědný, 
lidský a laskavý přístup a ochotu při řešení 

mého problému 
Tesařová-občanka Nové Paky

Oslavy vzniku republiky v Nové Pace
Snímek Jiřího Čejky zachycuje slavnostní vzpomínkový akt 
78. výročí vzniku Československé republiky. Před sochou 
T.G. Masaryka se sešli zástupci MÚ, skautů, sokolů, politic-
kých stran a dalších organizací. Starosta města Josef Cogan 
se před položením kytice krátce zmínil o významu tohoto 
výročí jak pro Českou, tak i Slovenskou republiku. 

-po- 
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Poděkování
panu Mgr. Ondřeji Nýdrlovi za to, že 

včas a správně odhadl situaci a zachoval 
se jako slušný člověk. 

Foot notes 
Slušnost není slabost

Vl. Doubek – občan Nové Paky

Co s ním? 
Existuje pravidlo, podle kterého každé vyprávění o světě, který 
je surový a zlý, musí být završeno sdělením, že vypravěč je jiný, 
citlivý a dobrý a jaké má zásluhy ve střetu s tím nešlechetným 
světem. V článku „Co s ním?“ paní Marie Řeháková z Nové Paky 
píše o tomto surovém světě: “Že se lidé dokáží zbavovat svých 
bývalých miláčků všelijak, to je známo... Je smutné, že se lidé dokáží 
zbavit zvířete tak, že jej vyvedou za město do cizího prostředí a hodí 
do oplocené zahrady.” 
Pak paní Řeháková vypravuje, jak byl pejsek agresivní a po otevření 
dveří odmítal opustit zahradu. Nakonec dodává ke své osobě: 
“Co by se stalo, kdyby bylo delší dobu deštivé počasí a my nešli 
na zahradu? Nechci raději domyslet.” 
Inu, paní Řeháková, stalo by se to samé, jako když jste na zahradě 
byla. Pes by dál šílel opuštěností, hlady a zimou, a to tak dlouho, 
než by potkal prvního civilizovaného člověka, který by zvedl 
telefon a přivolal nějaké ochránce zvířat, nebo alespoň obecní 

policii. 
Dobrá zpráva pro všechny, 
kterým osud opuštěných zví-
řat není lhostejný: V současné 
době má pejsek - Čertík nové-
ho majitele. Je zdravý, hravý 
a spokojený.
Prosíme každého, kdo se do-
stane do stejné situace jako 
paní Řeháková, ať kontaktuje 

městskou policii nebo občanské sdružení Svaz opuštěných a 
zatoulaných zvířat na tel.: 776 153 415. (www.utuleknovapa-
ka.estranky.cz)       Vendula Nováková
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Jak jsme již informovali, Měs-
to Nová Paka počátkem roku 
přistoupilo k tzv. Standardizaci 
komunitního plánování sociál-
ních služeb v Královéhradec-
kém kraji. Jde o to, aby sociální 
služby v našem mikroregionu 
vycházely z potřeb našeho 
území a byly zařazeny do plá-
nované krajské síťě sociálních 
služeb. Cílem a snahou tohoto 
procesu je, aby se sjednotila 
úroveň a kvalita v poskytová-
ní sociálních služeb v celém 
Královéhradeckém kraji. V 
našem mikroregionu pracují 
tři pracovní skupiny komunit-
ního plánování pro ZTP a seni-
ory; děti, mládež, volnočasové 
aktivity a skupina pro obtížně 
zaměstnatelné osoby.
V rámci tohoto projektu probě-
hl v měsíci červnu i na našem 
území průzkum potřebnosti 
sociálních služeb a úrovně 
znalostí o sociálních službách.
Pro plánování sociálních služeb 
na Novopacku je podstatné i to, 
že od 1.1.2007 by měl vstou-
pit v platnost nový sociální 
zákon, který podstatným způ-
sobem mění celé financování 
sociálních služeb. Jsou daná 
jasná pravidla pro všechny 
poskytovatele těchto služeb a 
snahou je zkvalitnit i úroveň 
poskytované péče. 
Osobám závislým na pomoci 
jiné fyzické osoby bude při-
znána účelová dávka - příspě-
vek na péči, kterou tento občan 
využije k zajištění potřebné 
pomoci.
Krajským úřadům zákon pří-
mo ukládá povinnost plánovat 
sociální služby na jeho území. 
Proto i Královéhradecký kraj 
jednal se zástupci Města Nová 
Paka o podpoře sociálních slu-
žeb v našem mikroregionu, aby 
naši poskytovatelé mohli být 
zařazeni do plánované krajské 
síťě sociálních služeb. 

Bukovjanová Zd.

Výstavba nového 
Domova Důchodců
Od 1.1. 2007 vejde v platnost 
nový sociální zákon, který 
ukládá všem poskytovatelům 
sociálních služeb dodržovat 
jasná pravidla v poskytování 
péče. Jednou z povinností po-

skytovatelů je dodržovat stan-
dardy kvality sociální služeb 
– soubor pravidel, která musí 
zařízení splňovat. I kdyby péče 
o naše klienty byla sebelepší, 
samotná budova a zařízení ne-
může splňovat daná kritéria sta-
novená zákonem - vícelůžkové 
pokoje, budova bez výtahu, 
nedostatek sociálního zařízení, 
chybí klubovna, společenské 
místonosti, terapeutická dílna 
atd. Individuální plánování u 
našich klientů vychází s přání 
a potřeb jich samotných, ne 
vždy je ale v našich silách jim 
v daných provozních podmín-
kách jejich cíle naplnit.
Z těchto důvodů máme radost, 
že naše přání, výstavba nového 
zařízení, se stalo realitou. Zahá-
jení provozu v novém Domově 

CO NOVÉHO V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH?CO NOVÉHO V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH?

pro seniory je plánováno na 
podzim r. 2007. Uskutečnění 
tohoto projektu by nebylo 
možné bez podpory zástupců 
Města, především místosta-
rosty pana Františka Škvařila. 
Rádi bychom mu touto cestou 
poděkovali. 
Naplňování našich služeb by 
nebylo možné bez finanční 
podpory zřizovatele -Město 
Nová Paka a krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje, kte-
rý nám poskytl i v tomto roce 
dotaci ve výši 500 000,- Kč 
pro provoz Domova důchodců 
a 200 000,- Kč na činnost Pe-
čovatelské služby. 

Za ÚSSM Nová Paka
Kubíčková Dagmar, 

Hloucalová Dana

ZAMĚSTNANCIZAMĚSTNANCI
A OBYVATELÉA OBYVATELÉ

DOMOVA DOMOVA 
DŮCHODCŮDŮCHODCŮ
PŘEJÍ VŠEM PŘEJÍ VŠEM 
OBČANŮMOBČANŮM

NOVÉ PAKYNOVÉ PAKY
HODNĚ ZDRAVÍHODNĚ ZDRAVÍ

A ÚSPĚCHŮ A ÚSPĚCHŮ 
V NOVÉM ROCEV NOVÉM ROCE
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Karmelitánské knihkupectví 
F. Procházky 101, Nová Paka /v pøízemí MKS/
e-mail: nova. paka@kna. cz, tel.: 493 721 967 

dvoustupňová sněhová fréza,
od 23 990,-Kč

+ elektrická sekačka zdarma v hodnotě 
3500,-Kč 

Pavel Nezbeda 775 636 216
N. Paka - Vrchovina u restaurace Mája

AKCE SLEVA 10-20%
Bourací kladiva 
Příklepové vrtačky
Aku šroubováky
Brusky, pokosové pily a další

PRODEJNA ELEKTRICKÉHO 
NÁŘADÍ

A ZAHRADNÍ TECHNIKY

Vánoční nabídka pro celou rodinu:
F. Hrubín, J. Tnka : Špalíček veršů a pohádek
Kniha je “zlatou pokladnicí”  naší dětské literatury a jistě přinese 
radost jak dětem, tak i dospělým. 

Karel a Jan Smolíkovi: Ve škole straší
Nový příběh z edice tajemných detektivek pro děti s luštěním a 
hádankami jistě zaujme i méně zdatné čtenáře.

Stave Stockman: U2 dál a dál - duchovní cesta
Kniha jistě potěší příznivce této rock´n ´rollové kapely.

Toušovská, Podhorský, Maršál: Toulavá kamera 3
Další díl oblíbených tipů na výlety známý z ČT je tentokrát do-
plněn Toulavou kamerou pro děti.

J. Štětina: Bastardi
Další knižní novinkou je román, kterým nás J.Štětina zavadí opět 
do Ruska a řeší problém pomsty...

A. Tomský: Moudrost a vtip G. K. Chestertona
A. Tomský vybral a přeložil nejlepší paradoxy, aforismy a po-
střehy do milé dárkové knížky.

Rodinná Bible
Nádherně zpracované biblické příběhy  jsou snadno pochopitelné 
každému, kdo si chce své vzdělání doplnit i v této oblasti...

Cyril Hőschl: Úhel pohledu aneb všechno je jinak
Druhé vydání knihy tohoto úspěšného psychiatra a profesora.

O zdraví - myšlenky moudrých
Nová knížka citátů na téma zdraví doplňuje nabídku malých 
dárkových knih “myšlenky moudrých”.
Naši knižní nabídku doplňují velmi kvalitní Karmelitánská vína, 
která nejsou chemicky konzervována ani přislazována ,jelikož 
jsou vyráběna z pozdního sběru, výběru z hroznů či výběru z 
bobulí.

Vážení čtenáři, 
přejeme Vám pokojné vánoční svátky a radost z 
knižních dárků!
Zároveň Vám děkujeme za Vaši přízeň a těšíme se na 
Vás v novém roce 2007!

Nabízíme stolní kalendář Nová Paka na dobových pohled-

nicích
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manželské večery
je soubor sedmi setkání sestavený tak, aby pomohl každému 
manželskému páru upevnit jeho vztahy a vybudovat zdravé 
manželství na celý život.
Cílem pořadatelů je vytvořit pro zúčastněné páry příjemné 
prostředí, jako by si páry vyšly na rande, na společný večer. 
Každý večer začíná občerstvením. Následuje promluva na 
téma večera. Mezi jednotlivými částmi promluvy vypraco-
vává každý pár cvičení podle Příručky účastníka kurzu, doma 
pak domácí úkol. Soukromí párů je plně respektováno, účast-
níci kurzu nemusí nikomu mimo svého partnera nic říkat. 
Páry mohou v případě potřeby požádat o rozhovor vedoucí 
kurzu.
Kurz pojednává o těchto tématech:

 • Budování pevných základů
 • Umění komunikace
 • Řešení konfliktů
 • Síla odpuštění
 • Rodiče a rodiče partnera
 • Dobrý sex 
 • Láska v akci
Komu je kurz určen?
Je pro každou manželskou dvojici, která chce spolupracovat 
a investovat do svého vztahu. Někteří účastníci byli svoji 
několik měsíců, jiní více než 40 let. Kurz je užitečný jak pro 
manželství bez problémů, tak pro ty, kteří mají potíže. I když 
je založen na křesťanských zásadách, je určen i pro páry, kte-
ré se nepovažují za křesťany, protože poskytuje především 
praktické pomůcky ke zlepšení vztahů mezi partnery. Kurzu 
se mohou zúčastnit i páry, které nejsou oddány a berou svůj 
vztah vážně. 

V Nové Pace se od září 2006 manželských večerů účastní 
osm párů. 
Další série začne v polovině ledna 2007. Datum bude upřes-
něno v lednovém Achátu. 
Máte-li zájem se zúčastnit, rezervujte si včas místo. Počet 
účastníků je z důvodů zajištění soukromí omezen. O další 
informace se obraťte na: Mgr. Milan Oláh, tel.: 774637900

Občanské sdružení Společenství zdravotně Občanské sdružení Společenství zdravotně 
postižených Nová Pakapostižených Nová Paka

přeje všem občanůmpřeje všem občanům
hezké prožitíhezké prožití

svátků vánočníchsvátků vánočních
a v novém roce 2007a v novém roce 2007

hodně zdraví,hodně zdraví,
pohodypohody

a úspěšného a úspěšného 
podnikánípodnikání

za org. SZP Šulc M., předsedaza org. SZP Šulc M., předseda

Setkání zasloužilých hasičů
V sobotu 21.10.2006 se v Nové Pace uskutečnilo setkání 
zasloužilých hasičů Královéhradeckého kraje. V devět 
hodin přivítal 45 hasičů z pěti okresů starosta města Mgr. 
Josef Cogan. Krátce seznámil přítomné s 
historií města, slavnými rodáky i kultur-
ními památkami. Poté se účastníci setkání 
přesunuli do Klenotnice drahých kamenů, 
kde mohli obdivovat přírodní krásy Podkr-
konoší a seznámit se s historií i současností 
spiritismu v Nové Pace.
Po krátké zastávce a prohlídce novopacké 
zbrojnice se veškeré dění přesunulo do restaurace Kopačka, 
kde po chutném obědě pokračoval program slavnostní schůzí. 
Tu zahájili členové novopackého kroužku mladých hasičů 
krátkou zdravicí. Schůzi předsedal krajský starosta dobro-
volných hasičů J. Orzság. Ten také zdůraznil, že zasloužilým 
hasičem se může stát pouze aktivní člen SDH, který zároveň 
již dovršil šedesáti let.
Po jeho slovech vystoupili ještě náměstek ústředí SH ČMS 
Josef Netík a velitel HZS, územní odbor Jičín, Libor Zikeš. 
Potom se již rozproudila živá diskuse, hovořilo se o preven-
tivní činnosti ve sborech, o historii setkávání zasloužilých 
hasičů - mimochodem jako první zasloužilý hasič okresu 
Jičín byl v roce 1984 oceněn Fr. Beneš z Nové Paky. Celé 
setkání se neslo v přátelské atmosféře, na každém byl vidět 
nejen neutuchající zájem o dění v hasičském hnutí, ale také 
chuť předat své bohaté zkušenosti mladší generaci.
Na závěr je ještě třeba připomenout, že se tohoto aktivu 
zúčastnili i dva dlouholetí členové SDH Nová Paka – Josef 
Petr a Jiří Nýdrle. 

Lubomír Exner, SDH Nová Paka

...v porovnání velikosti, obo-
hatily tyto dvě trofeje výstavní 
koutek videoamatéra Karla 
Pokorného za jeho tvorbu, 
oceněnou na rozhraní října a 
listopadu. Menší pohár obdr-
žel v pražské soutěži „Rodinné 
video” za titul „VRÁTÍM SE”, 
který pojednává o životě letce 
RAF, generála Vlastimila Vese-
lého. - 2. místo, které odborná 
porota přidělila dramatickému 
dokumentu, je zaslouženým 
ohodnocením autorovy snahy, 
který na snímku pracoval 3 
měsíce. 
O 14 dní později doporučila 
předvýběrová porota v Be-
nátkách nad Jizerou reportáž 
novopackého autora do své 
soutěže pod názvem BFA, 
jejíž 45. ročník byl vyhlášen 
na počátek listopadu. 

„SKAUTSKÉ NÁVRATY”, 
které byly v září oceněny 1. 
místem ve Frýdku-Místku, do-
staly v Benátkách n. J. „čestné 
uznání” s cenou města, kterou 
představuje téměř půlmetrová 
zlacená váza s emblémem 
města a logem soutěže. Film, 
zachycující pestrý život po-
válečné skautské generace na 
letním táboře, upoutal svým 
dějem nejen odbornou porotu, 
ale i diváky dvoudenní veřejné 
projekce. 
Autorovo vyznání? 
„Netvořil jsem zbytečně, 
poslední tři měsíce letošního 
roku mi nahradily stovky ho-
din nejen vlastního natáčení, 
ale i finálního zpracování. Ale 
nekončím, mám rozpracovaná 
další dvě témata ...” 

-red-

Jako DAVID a GOLIÁŠ... 
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Taneční 2007
Blíží se konec roku s tradičními 
vánočními svátky a silvestrov-
skými veselicemi. To je také 
neklamné znamení, že se neza-
držitelně blíží začátek plesové 
sezóny a s tím vyvstává i otázka 
“Umím tančit, nebo neumím 
tančit?” Pokud odpověď zní 
“NE”, pak vězte, že základy 
tanců světového tanečního re-
pertoáru si člověk může osvojit 
pouze v kurzech tance. Proto 
každý moderní člověk, který 
chce žít naplno společenským 
životem, by měl uvažovat o ab-
solvování tanečních kurzů, kde 
se mimo jiné také dozví mnoho 
potřebného o chování ve spo-
lečnosti. Každý, kdo taneční 
absolvoval, jistě potvrdí, že jde 
o významný okamžik v životě, 
vždyť o tanečních se také říká, 
že je to první zkouška dospělos-
ti. Proto volba správného typu 
kurzu s kvalitními lektory je dů-
ležitým rozhodnutím. Pokud se 
tedy chystáte do tanečních na 
podzim roku 2007, chceme Vás 
upozornit na to, že v Nové Pace 
kurz tance a společenské výcho-
vy opět pořádá Taneční škola 
manželů Francových z Hradce 
Králové v sále P-centra Militký 
za doprovodu hudební skupiny 
Magnet. V kurzu se naučíte 
základní kroky a řadu dalších 
variací všech tanců světového 
tanečního repertoáru, ale i 
současné módní tance, jako 
je třeba salsa nebo diskofox, 
můžete vyzkoušet společenské 
tance národů celého světa, 
jako je třeba slovenský čardáš 
nebo řecké sirtaki a pobavíte se 
při tanečních hrách a dalších 
zábavných tancích. Důležitou 
součástí kurzu je i připomenutí 
základních pravidel společen-
ského chování a osvojení si 
dalších společenských norem, 
bez kterých se dospělý člověk 
ve společnosti neobejde. Kva-
lita takto získaných znalostí 
se pak jednoznačně odrazí 
ve společenské, ale i profesní 
úspěšnosti každého člověka. 
Proto nechoďte na tancovačky 
s výukou tance, ale přijďte do 
opravdových TANEČNÍCH 
vedených skutečnými pro-
fesionály, tanečními mistry 
Miroslavem a Vladimírou 
Francovými, absolventy Ta-
neční konzervatoře, členy 
Českomoravské taneční orga-
nizace a International Dance 
Organization s příslušnými 
licencemi na vyučování a cer-
tifikáty kvality, přijďte se učit 
k choreografům Mistrů České 
republiky a Mistrů světa Ple-

Poděkování 
Dne 30. 10. 2006 mi au-
tomobil srazil /ne vlastní 
vinou/ mé štěně, které mi 
uteklo ze zahrady. Moje 
poděkování patří jak ducha-
přítomnému řidiči dodávky 
a také, a to převážně, hlídce 
Městské policie pod vede-
ním p. Jerieho za rychlý a 
plně profesionální zásah. 
S vděčností – 
Hana Lízrová, Heřmanice

sových formací 2006. Tuto 
příležitost si nenechte ujít.
Zápis do kurzu bude zahájen v 
pondělí 4. prosince 2006 v pro-
dejně papírnictví ing. Danuše 
Reimontové v Nové Pace.

Josef Píč
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SKIBUSem na hory!
Zima už se ohlásila, a všichni již netrpělivě čekáme, až poprvé 
vyrazíme hory. Dnes, kdy má většina z nás tak málo času, může 
být jistě příjemné a hlavně pohodlné využít na cestu za zimními 
radovánkami služeb SKIBUSů! Především v období vánočních 
svátků, v období častých kalamit je skvělé nechat auto doma.
Linky SKIBUSů začnou jezdit z Nové Paky do skiareálu Her-
líkovice od poloviny prosinci, a to  pravidelně každé pondělí, 
úterý, středu, pátek a neděle v 17 hodin na večerní lyžování a 
každou sobotu v 8 hodin na denní lyžování. Zastávka SKIBUSu 
v Nové Pace bude u polikliniky. Opravdu si stačí jen vybrat au-
tobusovou linku na internetových stránkách www.herlikovice.cz 
a telefonicky si rezervovat místo na infolince +420 737 222 456. 
Celková cena zahrnuje dopravu i permanentku. Co je důležité, 
nic nemusíte platit předem! A pokud nemáte přístup na internet, 
nevadí, na infolince Vám poskytnout všechny potřebné informace 
i kompletní jízdní řády. Pohodlný autobus Vás pak doveze bez 
zastávek přímo do areálu pod sjezdovku.
A věřte, že se máte na co těšit!  V Herlíkovicích byla přes léto vy-
budována nová čtyřsedačková lanovka na Žalý o délce 1433 metrů 
s přepravní kapacitou 1200 osob. V listopadu byly jejími prvními 
pasažéry sudy s pivem a při zátěžových zkouškách lanovka pře-
pravila 350 sudů o hmotnosti 62,5 kg. V areálu Herlíkovice na vás 
ještě čeká dalších osm vleků a čtyřsedačka-Bubákov. Denně bude 
upravováno 11km sjezdových tratí, na kterých můžete vyzkou-
šet letošní modely lyží a snowboardů značky Blizzard a Westige 
z našich půjčoven, a nového testovací centrum. Samozřejmostí je 
kompletní lyžařský servis, lyžařská škola a další zázemí.
Těšíme se na Vás nashledanou v Herlíkovicích!

Kontakt pro bližší informace:
Klára Mervardová
Mob:  + 420 737 222 465
E-mail: klara.mervaldova@snowhill.cz

Honza Mahrla slaví osmdesátku
Kdo ho nezná, těžko by mu hádal osmdesát let, kterých se v těchto 
dnech dožil náčelník novopackého Sokola Jan Mahrla. Za stále 
vzpřímenou postavu a životní optimismus určitě vděčí sportu a 
cvičení. Sportování se věnoval již od mládí a k jeho největším zá-
jmům v této oblasti patřila atletika a basketbal. V těchto odvětvích 
reprezentoval zvláště v poválečném období pod hlavičkou Sokola 
i Novou Paku. V roce 2004 byl vyhlášen úspěšným cvičitelem 
našeho města. Cvičení se věnuje stále, což dokumentovala i jeho 
letošní účast ve cvičení s Věrnou gardou na XIV. Všesokolského 
sletu v Praze, ale i na dalších společných vystoupeních. 

Honzo, pačtí Sokolové Ti přejí ještě hodně dalších let Tvého 
smysluplného života a samozřejmě k tomu stálé zdraví. 

SOKOLOVÉ A SOKOLKY TJ NOVÁ PAKA

Jan Mahrla třetí v zástupu
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STARÁ PAKA
Nádražní 111, tel.: 493 760 711

NOVĚ OTEVŘENÁ 
RESTAURACE

“U FEJFARŮ” VIDOCHOV
salonek - obědy - večeře

možnost uspořádání svatební 
hostiny, večírků

Tel.: 493 722 462

STONOŽKA připravuje na prosinec

1.12. Výtvarná dílna: VÝROBA ADVENTNÍCH VĚNCŮ

1. – 3.12. Předvánoční setkání s dětmi z dětských domovů

8. 12.  VÁNOČNÍ LADĚNÍ– pro děti z kroužků DDM
 18.00 – 22.00 hod.
 program:  připomenutí vánočních zvyků
  výroba ozdob
  příprava a následná konzumace večeře
  nadílka
  s sebou: přezůvky, cukroví, 
  dárek pro kamarády, 30 Kč

11. 12. DÍVČÍ KLUB
Kromě holčičích záležitostí se budeme věnovat výrobě vánočních 
dárků  od 15.00 hodin

15.12. Výtvarná dílna pro veřejnost – VÝROBA SVÍČEK
 - výroba a dekorování různých druhů svíček
 17.00 – 19.00 hod.
 Cena: 100 Kč
 V ceně: svíčky, vosk, knoty, gel, barvy na svíčky
 S sebou přineste skleničku na výrobu gelové svíčky

Bližší informace na letáčcích a plakátech.
DDM Stonožka, tel. 721 184, www.ddmstonozka.cz

Vážení čtenáři Achátu,
jistě jste si všimli, že každý měsíc upozorňujeme a zveme vás na 
své akce. Sebekriticky musím přiznat, že z naší strany chybí větší 
prezentace uskutečněných akcí formou článků a fotografií. Asi 
bychom se měli v tomto směru polepšit, protože některé z nich 
opravdu stojí za zmínku, např. Halloweenská výstava M. Včeláka 
nebo beseda o Nepálu s panem. St. Jandou.
Já bych však ráda připomněla akci, která trvá už od minulého 
roku, přesně od Velikonoc 2005. Bývalé studentky Gymnázia 
N.P. V. Nováková, P. Horáčková, J. Matoušová a K. Grohová 
absolvovaly kurz dobrovolnictví a své poznatky chtěly uplatnit v 
praxi. Proto ve spolupráci s Podkrkonošským občanským sdruže-
ním a naším DDM zorganizovaly velikonoční víkend pro děti z 
dětských domovů z Dolního Lánova a Vrchlabí. Byly to tři dny, 
které se těžko popisují. Těžko bych dokázala vyjádřit dojmy a 
pocity, které v nás zůstaly.
Nejdůležitější však je, že jsme děti dokázali přesvědčit, že jedním 
hezkým setkáním náš zájem o ně nekončí. Díky finanční podpoře 
Města Nová Paka jsme uskutečnili už deset společných víkendů. 
A to nejlepší nás teprve čeká – Vánoce. Ozval se nám totiž Ježíšek 
v podobě mladého a hodného podnikatele, který je úspěšný, má 
krásnou zdravou rodinu a uvědomil si, že ne všechny děti mají 
štěstí jako ty jeho. Nevýslovně nás těší, že díky němu bude mít 
dvacet “našich” dětí krásné Vánoce, alespoň co se týče nadílky 
a zážitků. Kromě tradiční večeře a dárečků plánujeme výlet do 
“Perníkové chaloupky” a vystoupení kouzelníka.

Závěrem chci poděkovat všem, kteří se ochotně a nezištně na 
všech akcích podílejí: Janě Kavánové, Monice Stránské, Evě 
Valentové, Vendule Novákové a Milanovi Včelákovi.

I. Nováková

Tiskárna FITOS vám nabízí tisk kalendářů ve formátech A3, 
A4. Kalendáře vám zhotovíme z vámi dodaných rodinných fo-
tografiích, které buď naskenujeme nebo zpracujeme z CD.
Velmi oblíbený vánoční dárek, který udělá velikou radost!!!
Cena: A3 12 listů + vazba 460,-Kč s DPH, A4 12 listů + vazba 
248,-Kč s DPH

Dopis Ježíškovi od Lucinky z DD Vrchlabí
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Upozornìní: Dle Zákona ÈNR è. 241 každý úèastník veøejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k cenì vstupenky 
pøíplatek 1,- Kè. Informace o programu kina nepøetržitì na tel. è. 493 722 892, www. novapaka. cz. 

Předprodej a prodej vstupenek a provoz půjčovny videokazet a DVD: úterý až 
sobota 16,30 – 20,15 hodin, st. svátky 16,30 – 19,30 hodin. Deset minut před 
začátky představení přednostní prodej vstupenek. Prodej časopisu CINEMA, 
nenahraných videokazet a plastových obalů na VKZ. 
Z m ě n a   p r o g r a m u   v y h r a z e n a.

30.11.- 1.12. - čtvrtek v 17:30 a v 20 hodin, - pátek ve 20 
hodin

Zítra nehrajeme
Zatím poslední snímek režiséra a producenta Roberta Altmana 
Zítra nehrajeme! nás zavede na jeviště divadla, kde se odehrává 
poslední den slavné rozhlasové show. Skvělé herecké obsazení, 
strhující pěvecké výkony a svižný humor jsou důvody, proč si 
tento snímek nemůžete nechat ujít. Film Zítra nehrajeme! byl 
uveden na letošním Berlinale a získal prestižní ocenění čtenářů 
Berliner Morgenpost
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 66 Kč (USA)

2. sobota v 17:30 a v 20 hodin

Super náhradník
Viola je nadšená fotbalistka a udělá pro to cokoliv! Dokonce je 
schopna se vydávat za svého bratra – dvojče.
Přístupný – Vstupné 66 Kč (USA)

5. – 6. úterý, středa v 17:30 

V tom domě straší
Dvanáctiletý DJ Walters tráví většinu času přemýšlením o domě 
starého pana Nebbercrackera na protější straně ulice, se kterým 
podle jeho názoru rozhodně není něco v pořádku. Svědčí o tom 
přinejmenším to, že v polorozpadlém domě se neustále záhadně 
ztrácejí věci – zatoulané míče, hračky i domácí zvířata. Co se 
pak asi muselo stát paní Nebbercrackerové?
Přístupný - Vstupné 66 Kč (USA) – český dabing

7. – 8. čtvrtek v 17:30 a v 20 hodin, pátek ve 20 hodin

Volver
TIP KINA: Volver znamená “vrátit se” – a Pedro Almodóvar se 
svým novým filmem vrací do kraje svého dětství La Mancha. Je 
to kraj, kde často fouká silný vítr, který šíří požáry. Při jednom 
z nich zahynuli rodiče Raimundy a Sole, sester odlišného tem-
peramentu, ale podobných osudů. Raimunda nosí v sobě jedno 
strašné tajemství, o kterém ví pouze její matka. Ta však zemřela 
a zjevuje se jen jako duch. Ale Raimunda, na rozdíl od své sestry, 
nevěří na přízraky. Volver je také píseň, kterou Raimunda zpívá, 
když se v hostinci, kde vařila pro filmový štáb, slaví dotočná a 
nikdo kromě ní neví, co se skrývá ve velikánské lednici.
Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 66 Kč (Španěl-
sko)

9. sobota v 17:30 a v 20 hodin

Klik – život na dálkové ovládání
Komedie o tom, co všechno se může stát, máte-li dálkové ovlá-
dání na život... Přístupný - Vstupné 66 Kč (USA)

12. - 13. úterý - středa v 17:30 hodin 

Asterix a Vikingové
V naší oblíbené vesnici v Galii nastala velká událost: právě 
přijel Zničehonix, šéfův synovec! A Asterixovi a Obelixovi je 
přidělen nemožný úkol – učinit z něj pravého muže. Vše se ale 
zkomplikuje, když do Galie připlují Vikingové, tvrdí a nebez-
peční válečníci, kteří jsou rozhodnuti najít toho, kdo zná strach 
a naučí je létat.
Přístupný – Vstupné 64 Kč (Dánsko, Francie) – český dabing

14. – 15. čtvrtek - pátek v 17:30 a v 20 hodin

Ro(c)k podvraťáků 
Film Karla Janáka o muzice, penězích a amatérských gangste-
rech. Hrají: Vojtěch Kotek, Jiří Mádl, Martin Písařík, Václav 
Postránecký, Jan Hrušínský, Petr Janda…
Přístupný – Vstupné 79 Kč (ČR)

16. sobota v 19 hodin

Dělníkova smrt – Filmový klub
Šest kapitol a šest podob dělnické práce na přelomu tisíciletí. 
Ukrajinští havíři prolézají nízkými štolami uzavřených šachet, 
aby si naloupali trochu uhlí na zátop, asijští nosiči síry podni-
kají před očima zvědavých turistů dlouhé pochody se sírou v 
křehkých koších. Nigerijští řezníci zpracovávají stáda dobytka 
dlouhými noži přímo na zkrvavené zemi jatek. Čínští dělníci 
budují obří továrny nového impéria, zatímco Íránci na břehu 
rozřezávají zrezivělý tanker. Zato v Německu přeměnili někdej-
ší ocelárny na muzeum pro rodiny s dětmi. Co to je dnes být děl-
níkem, jehož pojmenování je jedním z nejvíce zprofanovaných 
slov moderní historie?
Přístupný – Vstupné 54 Kč, pro nečleny FK s příplatkem (Ra-
kousko)

19. – 20. úterý ve 20 hodin, středa v 17:30 a 20 hodin

Nabít a zabít
Slevinovi se právě moc nedaří. Vyhodili ho z práce, okradli ho a 
navíc přistihl svou přítelkyni, jak si to rozdává s jiným chlápkem 
v jejich posteli. Ale to je jenom směšný začátek jeho problému, 
všechno bude mnohem horší...
Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 66 Kč (USA)

21. – 22. čtvrtek v 17:30 a v 20 hodin, pátek v 20:00

Ďábel nosí Pradu
Snímek z podivného prostředí newyorské módy. Předlohou fil-
mu je stejnojmenný knižní hit z pera Lauren Weisberger, který 
strávil šest měsíců na žebříčku bestsellerů The New York Times 
a byl přeložen do 27 jazyků. Režíroval ho David Frankel, který 
zkoumal vrtochy módního světa a celebrit již v úspěšném seriálu 
Sex ve městě.
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 66 Kč (USA)

23. 12. 2006 – 1. 1. 2007

Kino nehraje

Připravujeme:
Potomci lidí - Spláchnutej – Nauka o snech – Casino Royal 
– Stormbreaker – Eragon - Borat 

Omluva:
v minulém čísle byly v článku o Národní gardě v Nové Pace uvedeny 
dvě jména chybně. Jedná se o JUDr. Antonína Rajmona a přednostu 
p. Evžena Feila. Jména byly převzány z kroniky města. Na chybu 
nás upozornila paní Lidmila Fišarová-Pavlovcová. -red- 
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Městské kulturní středisko, F. F. Procházky 101, 509 01 Nová Paka. Vstupenky objednávejte na telefonním čísle: 493 721 928 nebo prostřednictvím on-line formuláře 
a www. mks-novapaka. cz., www. ergis. cz. Zamluvené vstupenky je nutné vyzvednout nejpozději tři dny před pořadem v kanceláři MKS, jinak budou dány znovu do 
prodeje 

ABONMÁ 2007
 ~ vhodný dárek pod vánoční stromeček ~
Připravili jsme pro Vás divadelní abonmá na vybraná předsta-
vení v roce 2007, které si můžete objednat/zakoupit již dnes 
v kanceláři MKS za výhodnou cenu 700,- Kč (pro srovnání, 
běžná cena jednoho z uvedených představení bude 280,- Kč). 
Při jeho koupi si zároveň můžete vybrat libovolné místo v sále, 
které Vám následně na každou akci bude rezervováno. Abonmá 
pro Vás znamená volný vstup na všechna uvedená představení, 
zároveň je přenosné, takže jej můžete věnovat nebo zapůjčit, 
komukoli budete chtít. A na co se můžete již dnes těšit?
• Divadlo Járy Cimrmana – Posel z Liptákova
• Jaroslav Dušek – Divadlo VIZITA
• Monology Vagíny – divadelní představení; hra se hrála ve 

více než 25 zemích včetně Číny a Bulharska. Hrají: Dáša 
Bláhová, Anna Polívková, Michaela Sajlerová

• Hrdý Budžes (Bára Hrzánová; za roli v tomto představení 
získala cenu Thálie)

MÍSTENKA 2007
Místenka 2007 Vám zaručí automatickou rezervaci vybraného 
místa na všechna představení v MKS Nová Paka, konaná na 
velkém sále v roce 2007. Vstupenku na vybrané místo si pak 
musíte zakoupit nejpozději 14 dní před konáním akce. Pokud do 
této doby neprojevíte o vstupenku zájem, bude Vaše místo na-
bídnuto jinému zájemci. Místenka 2007 bude v prodeji od 1.12. 
v kanceláři MKS. Cena 50,- Kč/rok

PROSINEC
Divadelní spolek JIRÁSEK Nový Bydžov

L U C E R N A
Pondělí 4. prosince v 19:30 hod., MKS Nová Paka, velký sál, 
vstupné: 60,-Kč
Byl jednou jeden Lohovský mlýn, jehož hospodář měl za povin-
nost v jakoukoli dobu posvítit vrchnosti lucernou až ke starému 
zámečku u jezírka… Klasická, skoro až pohádková inscenace 
Aloise Jiráska, která je zároveň jeho nejhranější a nejoblíbeněj-
ší. V Nové Pace se Vám představí v nastudování divadelního 
spolku Jirásek. Za pozornost mimo jiné stojí fakt, že téměř 
všechny kostýmy, které uvidíte na scéně, jsou zapůjčeny z Bar-
randovských studií a kulisy jsou dílem dílen divadla Národního 
v Praze. Uvidíme, jak LUCERNA zasvítí v Nové Pace. Vězte, 
že na prknech Jiráskova divadla v Novém Bydžově, domovské 
scéně souboru, vyprodala hlediště již nesčetněkrát.

ADVENTNÍ KONCERT - SVÍTÁNÍ
Čtvrtek 7. prosince v 18:00 hod., MKS Nová Paka, velký sál, 
vstupné: 70,- Kč

Adventní koncert v podání brněnské kapely Svítání, která se 
stylem pohybuje od folku až po současný zvuk, který jen těžko 
žánrově zařadit. V Nové Pace se Vám představí s akustickou 
verzí, která krom stálé sestavy postavené na vokálech, kytarách, 
violoncellu, cimbálu, akordeonu, perkusích, mandolíně a basky-
taře nabízí i hostujícího cimbalistu.

SPOLEK VÝTVARNÍKŮ NOVOPACKA A OKOLÍ:

KOLEKTIVNÍ VÝSTAVA
Výstava potrvá 10. – 18. prosince a 27. prosince - 5. ledna 
2007, MKS Nová Paka, malý sál. Otevřeno vždy 9.00 – 12.00 
a 13.00 – 17.00, Vstupné: děti 5,- Kč, dospělí 15,- Kč
Vernisáž v neděli 10.12. v 15 hodin zahájí ředitelka MKS 
Jana Purmová, úvodní slovo Radka Paciny doprovodí pě-
vecký sbor HLAS Nová Paka.
Přijďte zhlédnout obrazy, kresby, grafiku, fotografie, keramiku, 
hedvábí, vazbu a skleněné figurky.

Mikulášská pohádka

“KOLÁČ ŠTĚSTÍ”
Neděle 17. prosince v 15:00 hod, MKS Nová Paka, vstupné 
děti 20,-Kč / dospělí 30,- Kč
Divadelní pohádka se zpěvy pro malé i velké, rodiče i prarodi-
če. Přijďte se pobavit, zasmát i poučit a strávit příjemné nedělní 
odpoledne.

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ
Úterý 19. prosince v 17:00, MKS Nová Paka, velký sál, 
vstupné dobrovolné
Vánoční koncert žáků Základní umělecké školy v Nové Pace. 
Pro rodiče i příznivce… přijďte, jste srdečně zváni!

Připravujeme na LEDEN 2007

DIVADLO JÁRY CIMRMANA - POSEL 
Z LIPTÁKOVA
Středa 3. ledna 2007, 19:30 hod, MKS Nová Paka – velký sál, 
vstupné: 280,- Kč
Expedice do kraje Cimrmanova stáří a nově objevené hry „Posel 
Světla“ a „Vizionář“
Předprodej vstupenek na Divadlo Járy Cimrmana v kance-
láři MKS od 1.listopadu do 15.prosince. Neváhejte! Na toto 
představení lze využít i fondu FKSP.

Dále se na představení vztahuje i Abonmá pro rok 2007, které je 
k zakoupení v kanceláři MKS.
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MALÉ ZASTAVENÍ -  “DŮM NAŠÍ PANÍ“MALÉ ZASTAVENÍ -  “DŮM NAŠÍ PANÍ“

„A oni to byli, kdo bušili zlatý-
mi kladivy…”
Vraťme se k „chrámové lodi” 
a snažme se zodpovědět, kdo 
vyzdvihl její plachtoví, aby 
vyplula v tuto krajinu…
„Barok” neboli „baroko” je 
označením pro sloh vznikající 
v 16. století v Itálii a ovláda-
jící v 17. a v podstatné části 
18.století evropské umění. V 
devadesátých létech 17. století 
až ve čtyřicátých létech 18. 
století vzniká v rámci tohoto 
slohu na základě složitých 
půdorysných vzorců nová pro-
storová soustava a vytváří se 
tak jakési dynamizující vnitřní 
pojetí prostoru… Rodí se „ra-
dikální barok”… Představa o 
skladbě prostoru mizí, prostor 
je v pohybu, jistá řádovost je 
porušena ve tvarech i vazbách. 
A v takových dílech dochází k 
jakémusi stálému vyrovnávání 
vnitřního napětí… Otcem 
tohoto „osudného posunu” 
byl italský mistr F. Borromini 
(1599-1667). Postupně se tento 
proud přesouvá z Říma na se-
ver, kde jej ještě více rozvíjí v 
sedmdesátých letech 17. století 
Q. Quarini (1624-1683). Poz-
ději jej šíří do zaalpských zemí, 
„aby proměňovali” i další italští 
mistři. A ti toto umění přene-
chávají i domácím…
Jedním z představitelů jež 
zaznamenali tento „posun“ 
je i Johan Lukas Hildebrand 
(1668-1745), který prosazuje 
barokní tvůrčí individualismus 
především ve Vídni a je právě 
stoupencem tvorby Quariniho. 
Dle tohoto mistra se například 
rodí kostel sv. Vavřince v Jab-
lonném v Podještědí. Právě 
tohoto muže uvádí např. An-
tonín Matějček za možného 
autora „našeho díla”.
Další, kdo se v souvislosti s 
„packým chrámem” vyslo-
vuje, je rod Dienzenhoferů, 
jejhož „dílo” bylo zahájeno v 
Bavorsku. Především Kryštof 
Dienzenhofer (1655-1722) je 
často zmiňován. S ním jsou 
spojeny u nás například tyto 
stavby: kaple sv. Kláry v Che-
bu, kostel sv. Markéty v Praze 
Břevnově, kaple ve Smiřicích, 
klášterní kostel v Obořišti… 
Někteří mu však autorství 
mnohých těchto staveb upíra-
jí, domnívají se, že tento muž 

nedosáhl takových vědomostí, 
aby mohl být autorem takto 
složitého „díla”. Přesto i u 
nás nacházíme některé seg-
menty, které jako by zde autor 

zanechal… Byl také vysloven 
názor, že by mohlo jít v případě 
„novopackého chrámu” právě o 
jeho nerealizovanou verzi pro 
jezuitský kostel sv. Klimenta 
v Praze.
Teprve v osobě dalšího člena 
tohoto rodu Kiliána Ignáce 
Dienzenhofera (1689-1751), 
jak někteří uvádějí, by mohlo 
povstat „toto dílo”. Protože 
právě tento mistr nabyl svého 
umění u Johana Lukase Hilde-
branda ve Vídni. Přesto s ním 
ale nemůžeme počítat v případě 
našeho „poutního stánku”, jeli-
kož „naše dílo” se začíná rodit  
v době, kdy tento mistr svého 
umění teprve nabývá.
Další, kdo je v souvislosti s 
naším „dílem” zmiňován je 
Tyrolan Tomáš Haffenecker 
(1668-1730), který se v Pra-
ze stýkal právě s Kryštofem 
Dienzehoferem. S ním také 
realizoval po roce 1711, tehdy 
pouze jako zednický mistr, část 
stavby jezuitského gymnasia v 
Praze na Malé Straně, jež poté 
dokončuje K.I. Dienzehofer. Je 
také snad autorem např. kláš-
terního kostela v Doksanech 
a jako spoluautor vystupuje 
při realizaci Clam-Gallasova 
paláce v Praze. Uvádí se, že 
by mohlo v našem případě jít 

o jeho nerealizovanou verzi 
pro Hejnice, kde se v souvis-
losti s kostelem „Navštívení 
Panny Marie” jeho jméno také 
vyslovuje.

Posledním mužem, který je 
uváděn dle zápisů je stavitel, 
jezuitský páter Jakub Blažejov-
ský, který položil základní 
kámen k našemu „dílu” již v 
roce 1709 a během patnácti let 
jej vystavěl (1724). Neuvádí 
se však nikde, zda stavěl dle 
vlastního či cizího projektu. 
Zajímavé ale je, že toto jméno 
nefiguruje, jak autoři uvádí, v 
žádných soupisech členů je-
zuitského řádu, který je znám 
svojí precizností. Byl tedy 
Jakub Blažejovský, nebo jde o 
smyšlenou postavu, za kterou 
se skrývá opravdový autor 
našeho „díla”? Nebo snad šlo 
o paulánského mistra… Za-
tím je jeho jméno zahaleno 
tajemstvím, možná že někomu 
v budoucnu bude dáno…a on 
nám odpoví…
Končím tedy prozatím další 
své setkání s tímto „packým 
chrámem”, které mne pokaždé 
přináší něco nového …Vždy je 
pro mne tento chrám čímsi jiný, 
jako by mi pootevřel a odkryl 
zase jednu ze svých komnat. A 
já věřím, že některé zůstanou 
navždy uzavřené… a právě u 
jejich dveří budu cítit největší 
chvění… A tak to má i být…

-ich-

Několik dat…
Roku 1414 (za panování Hynka Kru-
šiny z Lichtenburka stávala již na 
tomto místě kaple, kde byla uložena 
„zázračná soška”),18.6. (14.6.?) 
1414, tento datum připomíná Bílek 
proto, že „byl jeden kaplan pro tuto 
kapli ustanoven”. 
Tam byla snad tato soška uložena, až 
po příchodu A. z Valdštejna v roce 
1621, byla přenesena ze zchátralé 
kaple do farního kostela sv. Mikuláše.
V roce 1635, po smrti Albrechta z Vald-
štejna (1634) obdržel zdejší panství 
generál Rudolf z Tiefenbachu. Kaple 
stála na pozemku Jana Šťastného. Tyto 
pozemky, takzv. „Drážnikovský grunt” 
byly odkoupeny i s pozemky sahajícími 
až k Levínu.
On také ustanovil, že zřídí při kostele 
„Rodičky Boží” nad městem klášter.
Materiální zázemí vytvořil zakoupením 
chotečského statku spolu s obcí Val-
dovem od vídeňských mnichů servitů 
za 16 tisíc zlatých (Kotík 1644)-(Bílek 
–1653) - uvádí, že jej zakoupila až Ma-
rie Eva Alžběta z Tiefenbachu, rozená 
hraběnka ze Šternberka. 
1685 - zrekonstruován chotečský sta-
tek, darován paulánům (Kotík) 
Rudolf z Tiefenbachu umírá 4. března 
1653.
Marie Eva Alžběta z Tiefenbachu…dne 
25. března 1654 pokládá vedle „kaple 
Panny Marie” základní kámen budoucí 
klášterní budovy (Kotík), některé zdro-
je uvádí rok 1655 (Goll a Havel, též 
Bílek).
Marie Eva z Tiefenbachu umírá r. 
1676, dokončení se nedočkala. Dědi-
cem se stává její bratr Jan Norbert ze 
Šternberka, po něm po půl roce Jan 
Josef ze Šternberka a po 14 letech roku 
1700 zdědila tento majetek malá dcer-
ka Marie Terezie. Její poručník Václav 
Vojtěch ze Šternberka jej dokončil až 
v roce 1701. (Povolení k usazení řádu 
ve zdejším klášteře bylo dáno králo-
véhradeckým biskupem 30. 9. 1699. 
Roku 1701 zřejmě byla přenesena 
soška z farního kostela do kostelíka 
nad městem.)
11. 6. 1709 je položen základní kámen 
nového kostela (v rámci klášterního 
komplexu) jezuitou Jakubem Bla-
žejovským.
16. 5. 1711 soška přenesena do kláš-
terního refektáře.
11. 8. 1724 první vysvěcení klášterního 
kostela, znovu vysvěcen 28. 10. 1732.
Padesátistupňové schodiště z města 
ke kostelu zřízeno roku 1735 (1737- 
A.Matějček). Letopočet 1935, který 
můžete vidět na zemi na nejvyšším 
schodu, připomíná obnovu těchto scho-
dů po 200 letech. Nahoře nad madonou 
je letopočet 1906, to je rok předešlé 
menší úpravy schodiště. Císař Josef 
II. zrušil konvent v roce 1785, kostel 
zavřen roku 1789. 
31.10. 1791 rozprodej církevního ma-
jetku. Roku 1806 dovolil císař pod tí-
hou napoleonských válek znovu otevřít 
kostel. Požáry kostela 1858,1865.

Obrázek převzat z publikace A. Matěj-
ček Nová Paka, Praha 1945
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NOVOPACKÁ ELEKTRA
NABÍZÍME

SERVIS: domácí spotřebiče mimo chlazení
MONTÁŽ: antény, satelity, pozemní digitální vysílání
PRODEJ: klasická elektra, foto, kamery, 
  zahradní technika vč. nářadí
SPLÁTKY: jednodušeji to už nejde
AKCE: VESTAVNÉ SPOTŘEBIČE – sleva
  14% - 45% - k vidění i na prodejně
  LUSTRY – sleva 30% na 52 ks

NA VEŠKERÉ SPOTŘEBIČE ZAKOUPENÉ U NÁS ZAJIŠTUJEME 
SERVIS PO CELOU DOBU JEJICH ŽIVOTNOSTI

TEL.: 493 72 11 18 , E-mail:elektra@autochladnicky.cz

V listopadu 2006 oslavila 
Městská knihovna v Nové Pace 
160.výročí založení. Shodou 
okolností jsme se v této době 
zapojili do celostátní soutěže 
“KAMARÁDKA KNIHOV-
NA” o nejhezčí dětské oddě-
lení. Děti do 15 let nám dávaly 
známky na vysvědčení. Jaké 
byly předměty?

Jaká je knihovnice/
knihovník?
Má knihovna velký výběr 
zajímavých knih?
Jsi spokojený s počítači v 
knihovně?
Líbí se ti v knihovně?

Na rub vysvědčení pak mohly 
připsat svá přání, postřehy, 
připomínky nebo nakreslit 
obrázek. Do poloviny listopa-
du nám děti vystavily asi 450 
vysvědčení. A některé vzkazy 
byly tak úžasné /viz nadpis/, 
že jsme se rozhodli jich pár 
zveřejnit v Achátu. Po jejich 
přečtení i vy získáte jistotu, že 
o budoucnost knihovny a jejich 
čtenářů nemusíme mít obavy. 
/Příspěvky jsme neupravovali/

Vždycky tam je nějaká zajíma-
vá knížka a kdyby knihovna 
nebyla tak nevim co číst pro-
tože spousta knížek je jen tam. 
Je to ta nejlepší knihovna. Jo a 
kdyby tam nebyli PC tak nevim 
co by to bylo za knihovnu.

No, knihovna je super protože 

se sem v zimě chodím ohřát ale 
je tu velký výběr knih časopisů 
komixu…atd…Jsou tu příjem-
ní lidé hlavně paní knihovnice 

ale také ostatní. Je také dobrý 
že jsou tu kompy s internetem 
a jsou přístupné. To je asi vše. 
Vaše čtenářka Kačenka.

Líbí se mi tam, protože jsou 
tam hezké paní knihovnice! 
A kytky, protože je mám rád. 
Hezké knížky. Dobré počí-
tače. A byla hezká ta noc s 
Andersenem.

Knihovna je dům plný zá-
bavy.

Chtěl bych aby ste v knihov-
ně měli jenom strašidelné 
pohádky a příběhy.

Jste hodné a laskavé.

V knihovně je útulno, hezké 
prostředí a vše co si čtenář 
může přát. Jen mi malič-
ko vadí, dlouhý čekání na 
zamluvený knížky. S tím se 
ale asi nedá nic… Nejdřív 
jsem do knihovny nechtěla 
chodit, ale teď jsem ráda, že 
jsem začla.

Myslím si, že je naše knihov-
na velmi užitečné místo pro 
vzdělání nejen dětí, ale i do-
spělých. Je to také příjemné 
místo pro odpočinek. Posky-
tuje také možnost vyhledávat 
informace na internetu za-

darmo, což je myslím 
si velmi přínosné pro 
děti z rodin, kde ne-
mají počítač. Mně se 
v knihovně moc líbí, 
protože je to takové 
útulné místečko, kde 
jsou na vás hodní a 
můžete se sem zabyd-
let i třeba když nemáte 
co dělat po škole. I já 
toho využívám, pro-
tože jsem dojíždějící 
a po vyučování mám 
většinou čas, když 
čekám na autobus, a 
proto za toto příjemné 
trávení doby knihov-
ně děkuju.

Do knihovny chodím 
ráda a myslím, že docela 
často. Výběr knih je dobrý, 
knihovnice milé a ochotné, 
takže tu velmi ráda trávím 
volný čas. Knihovna je pro 
mě studna vědění a energie.

St.Benešová, 
Městská knihovna

KNIHOVNA JE DŮM PLNÝ ZÁBAVY
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VĚCI Z MUZEA

MUZEUM A KLENOTNICEMUZEUM A KLENOTNICE

INSTALACE 
VÝSTAVY 

KOSTELNÍCH 
BETLÉMŮ 

Z NOVOPACKA
byla dost náročnou záležitostí. 
Vše se podařilo dík pánům pá-
terům z Nové Paky, Studence 
a Lázní Bělohrad. Za nezištnou 
pomoc při převozu betlémů dě-
kujeme Městské policii a firmě 
El-nino v Nové Pace. Opravdu 
se zaujetím instalovaly výsta-
vu betlémů pracovnice našeho 
muzea Petra Plecháčová , 
Marie Čermáková a Monika 
Stránská.

Naše kolegyně jsou velice 
skromné a nechtěly, aby jejich 
fotografie při instalaci výstavy 
byly uveřejněny. Muzeum by 
se neobešlo bez obětavé spo-
lupráce dalších lidí. 

Na snímku Jiřího Čejky je pan 
Václav Vrabec, jehož dědeček 
vyřezal z lipového dřeva v roce 
1894 daráky podle betléma z 
kostela ve Staré Pace a z kláš-
terního kostela v Nové Pace. 
Instalace betléma z kostela v 
Čisté byla také dost náročná. 

Obětavě nám pomohl pan Ladi-
slav Jiřička a jeho dva synové 
Ladislav a Václav. 

Všem zmíněným i dalším dě-
kuje Miloslav Bařina 

Nástěnné barokní hodi-
ny z klášterního kostela 
Nanebevzetí Panny Ma-
rie v Nové Pace.
Možná mi nebudete věřit, ale 
hodiny na našem snímku mají i 
zajímavou historii. Jsou to totiž 
hodiny z pavlánského kláštera 
a pocházejí z období, kdy vzni-
kl klášterní kostel Nanebevzetí 
Panny Marie. Byl jsem ještě v 
roce 1979 mladý a naivně jsem 
požádal o evidenci našich sbí-
rek hodin paní doktorku L. 
Ureševou z Uměleckoprůmys-
lového muzea v Praze. Dost mě 
překvapilo, že přijela se svým 
manželem, PhDr. Emanuelem 
Poche. Dr.CsC. Emanuel Poche 
( 1903 – 1987) byl a je naším 
významným historikem umění. 
Jen pro zajímavost, jeho první 
manželkou byla Herberta Ma-
saryková. Pana doktora naše 
hodiny okouzlily a nadiktoval 
na naši evidenční kartu tento 
text: „Hodiny nástěnné ba-
rokní, kovové, bicí, mosazné 
soukolí s vřetenovým krokem 
z první čtvrti 18. století Cifer-
ník kartušový pestře malovaný. 
Okolo bílého terče s římskými 
čísly malované rozviliny a 
květy. Dole mušle, nahoře 
medailon se Sv. Janem Ne-
pomuckým. Původní železné 
ručičky, závaží chybí. Hodiny 
byly zachráněny , dík tomu, že 
byly včas přemístěny do lékár-
ny. Muzeu je patrně věnoval 
pan lékárník J. Geisler. 
Hodiny z pavlánského kláštera 
jsou pro nás určitým symbolem 
vzdorovitosti a tvrdohlavosti 
našich předků, kteří se neváhali 

postavit církevní i světské moci 
v zájmu města a jeho tradic. V 
období největšího rozkvětu 
kláštera přišel „na Paky“ v 
roce 1785 „zrušovací dekret“ 
na klášter a klášterní kostel 
dle nařízení císaře Josefa II.. 
To packé velice rozčílilo. Při-

jel pan krajský z Jičína a začal 
sepisovat majetek kláštera a 
kostela. Ještě větší rána přišla v 

roce 1789, kdy došlo k úplnému 
zrušení pavlánského kláštera a 
kostela. Přijela krajská komise 
a všechen inventář sepsala a 
ocenila. Co bylo cenné ze zlata 
a stříbra komise vzala a ostatní 
věci měli být prodány v dražbě. 
Hodiny z průčelí kláštera byly 

prodány za 
54 zlatých do 
Mlázovic. Pan 
děkan Hegler 
z Lomnice 
nad Popel-
kou měl být 
vykonavate-
lem. Přijel se 
třemi vozy do 
Paky a nechal 
věci dávat do 
pytlů a chtěl 
je odvézt. 
Pačtí se se-
běhli, pytle z 
vozů sebrali a 
vrátili věci na 
původní mís-
to. Po mnoha 
sporech pak 
občan Josef 
Nýdrle vše 
koupil v li-
citaci a věci 
do kostela 
vrátil. Pačáci 
udělali sbírku 
a výdaje za 
koupi panu 
N ý d r l o v i 
zaplatili. Dík 
jejich tvrdo-
hlavosti bylo 
takřka vše 
zachráněno i 
pro nás.
Hodiny z kláš-

tera odbíjejí další rok. Mějte se 
pěkně. Miloslav Bařina
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 JUDr. Jan Šnýdr

V minulých číslech Achátu jsme se seznámili se zajímavou životní cestou packého rodáka JUDr. Jana Šnýdra, kterého zavál 
osud a zvláště komunistický režim do Spojených států, kde několik let působil jako profesor na několika vysokých školách. 
JUDr. Jan Šnýdr emigroval v roce 1952 a 11. května 2001 byl poctěn čestným občanstvím Nové Paky. 

Bylo nasnadě, proč můj 
výpočet indexu byl trnem v 
oku tehdejšímu pražskému 
režimu. Ten provedl koncem 
května 1953 druhou pováleč-
nou měnovou reformu, zavedl 
novou měnovou jednotku Kčs, 
odebral obyvatelstvu 90% ho-
tovosti a úsporných vkladů a 
provedl rozsáhlou reformu cen, 
mezd a platů. Režim tvrdil, že 
mzdovou a cenovou reformou 
kupní síla výdělků pracují-
cích stoupla. Nominálně však 
stouply výdělky v některých 
odvětvích jen o několik málo 
procent, v privilegovaných 
odvětvích hornictví a těžkém 
průmyslu maximálně o 14%, 
kdežto maloobchodní ceny 
podle mého indexu stouply 
o 16%, takže reálné výdělky 
klesly. To lidé v Českosloven-
sku pochopili i bez složitých 
výpočtů, a místy došlo k nepo-
kojům i stávkám.
Hlavním ekonomickým posel-
stvím mé knihy bylo, že ústřed-
ně plánované hospodářství do-
káže zpočátku vytvořit rychlý 
hospodářský růst, který však 
pramení z vystupňovaných 
vstupů výrobních faktorů, tj. 
práce zavedením pracovní 
povinnosti a reálného kapitá-
lu, kterému se říkalo základní 
fondy, prudkým zvýšením 
podílu investičních statků a 
stlačením podílu spotřebních 
statků na národním produktu. 
Přitom však produktivita těch-
to výrobních faktorů zůstávala 
jasně pozadu za vývojem v 
tržních hospodářstvích, takže 
plánované hospodářství dlou-
hodobě nebude moci s tržním 
hospodářstvím konkurovat.
Mám dojem, že nakonec i 
komunistická cenzura po-
chopila, že má kniha nebyla 
ideologickou propagandou 
proti komunismu, nýbrž seri-
ózním statistickým rozborem. 
Když jsem se za Pražského 
jara r. 1968 mohl poprvé po 
šestnácti letech exilu vrátit do 
vlasti, zjistil jsem ke svému 
úžasu, že si Státní, dříve Uni-
verzitní knihovna v pražském 
Klementinu mou knihu nejen 
koupila a zaplatila v dolarech, 

ale též zpřístupnila čtenářům 
v době, kdy knihy emigrantů, 
i takových kdysi emigrantů 
jako TGM a E. Beneš, byly z 
knihovny odstraněny.
Má kniha mi otevřela cestu 
k dráze univerzitního učitele 
ekonomie. Začínal jsem jako 
docent na malé, ale dobré 
Western Maryland College 
nedaleko Washingtonu, za rok 
pak přešel jako mimořádný 
profesor za New York State 
University v Binghamtonu. 
Aby se na amerických vyso-
kých školách postupovalo, je 
nutno stále uveřejňovat člán-
ky v odborných časopisech a 
příspěvky do odborných knih. 
A tak jsem pilně psal a publi-
koval... Mé články  vycházely 
pod jménem Jan Michal ang-
licky v Americe i v Evropě, 
některé vyšly také španělsky 
v Mexiku a Chile, některé též 
italsky, francouzsky a němec-
ky. A tak jsem to dotáhl na 
řádného profesora ekonomie 
státní univerzity newyorské v 
Binghamtonu, kde jsem setrval 
až do svého odchodu do penze, 
když mi bylo 65 let. Ale i pak 
jsem dále pracoval ve svém 
oboru. Roku 1992 jsem dostal 
– již podruhé – Fulbraightovu 
nadaci a byl pozván předná-
šet srovnávací ekonomické 
systémy na fakultě sociálních 
věd Univerzity Karlovy v 
Praze. O dva roky později 
jsem dostal dalšího, ve svém 
životě již třetího, Fulbrighta, 

s jehož pomocí jsem 
na pozvání Univer-
zity Karlovy napsal 
knihu Komparativní 
hospodářské systémy, 
kterou vydal Institut 
ekonomických studií 
Univerzity Karlovy, 
nakladatelství Karo-
linum v Praze 1994.
Profesorské zaměst-
nání na amerických 
univerzitách má tu 
výhodu, že profesor 
obvykle dostává 
každých šest let do-
volenou, aby mohl 
pracovat také na 
jiných univerzitách a  

v jiných výzkumných ústavech. 
A tak jsem přechodně působil 
na takových institucích ve 
Vídni, v Oxfordu, Londýně, 
na Maltě a v Tunisu.
Do Ameriky za mnou přijela 
dívka, se kterou jsem se se-
známil v Londýně, Jutta Ellier. 
Ellier je francouzské jméno, v 
Normandii se tak dodnes 
jmenuje jedna vesnička. Jut-
tini předci byli hugenoti, kteří 
byli z náboženských důvodů z 
Francie vyhnáni v XVII. sto-
letí a usadili se v nábožensky 
tolerantnějším východním 
Německu, pozdější NDR. 
Jutta měla však příbuzné i v 
západním Německu, a tak se 
s obtížemi dostala na Západ, 
na vyšší hotelovou školu v 
Heidelberku a pak na stáž do 
známého londýnského hotelu 
Cumberland na Oxford Street. 
Seznámili jsme se v židovském 
obchodu, kde jsme si kupovali 
režný chléb, který se v jiných 
anglických obchodech těžko 
dostane. Kvůli mně se nauči-
la česky. V Americe jsme se 
vzali a máme dvě děti, Jarmilu 
a Jana. Obě děti se dorozumí 
česky, horší je to s českým 
psaním, což je hlavně vinou 
čs. komunistického minister-
stva školství. Když jsme byli 
r. 1968 v Praze, poslali jsme 
tehdy šestiletou Jarmilu do 
české školy a čtyřletého Hon-
zíka do české školky. Přišel ale 
zákaz ministerstva, že tam naše 
děti nesmí chodit, poněvadž by 

prý ostatní děti na ně ukazovaly 
prstem.
Když líčím svůj život, nemohu 
opomenout ty nejhlubší jizvy 
na mé duši, tu dlouhou řadu 
hanebností, kterým jsem byl 
vystaven já a ještě víc postiženi 
byli moji rodiče za oněch 40 let 
totality u nás. Podrobnosti jsem 
se dověděl, teprve když jsem 
mohl 5. října roku 2000 nahléd-
nout do archivu ministerstva 
vnitra v Pardubicích. O mně 
tam byly původně čtyři svazky 
o akcích, které proti mně vedly 
MV a STB, nejprve akce pod 
krycím jménem VERBOVKA 
a později akce pod krycím jmé-
nem ADVOKÁT.
Podle pokynů náčelníka s neči-
telným podpisem a začerněným 
datem byl zničen patrně někdy 
v září 1978 celý svazek č. III 
a ze svazků č. I, II a IV bylo 
zničeno celkem 101 stran. Ale 
i tak zůstalo v archivu minister-
stva vnitra v Pardubicích pod 
č. j. ASU-3497/PL-SV-2000  
656 stran, z nichž mi české 
ministerstvo vnitra na mou 
žádost pořídilo a ve čtyřech 
obálkách vydalo za poplatek 8 
535 Kčs fotokopie 569 stránek 
s poněkud časově přeházenými 
záznamy a po začernění adres a 
dat narození a o uložených tres-
tech u osob v STB záznamech 
uváděných.
O mém tatínkovi vedla STB 
a ministerstvo vnitra zvláštní 
svazek, registrovaný u útvaru 
OO-MV reg. č. 279. Dne 6. 1. 
2000 mi ministerstvo vnitra 
oznámilo, že tento svazek byl 
16. 7. 1979 zničen. Kdo a kdy 
dal příkaz ke zničení, mi minis-
terstvo neoznámilo. O tatínkovi 
existovala také řada soudních 
dokladů. Když tatínek žádal o 
vrácení dokladů ze spisů lido-
vého soudu v Nové Pace č. j. T 
64/60, okresní soud v Jičíně mu 
přípisem z 8. 8. 1967 sdělil, že 
KS VB spis omylem skartova-
la. Mám však opisy rozsudků 
tatínka odsuzujících.
Z materiálů, které unikly zni-
čení, jasně vysvítá perzekuce, 
jak ji v hlavních obrysech 
vylíčím.

(pokračování příště)
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Za strašidly na hrady a 
zámky a Za strašidly do 
lesů a skal jsou názvy půso-
bivých a nápaditých publikací 
z pražského vydavatelství 
Euromedia Group k.s - Ikar. 
Není divu, vždyť se na jejich 
“zrodu” podílela osvědčená 
autorská dvojice Petr David, 
Vladimír Soukup spolu s Li-
buší Ladianskou a Miloslavem 
Dismanem (ilustrace) a Zdeň-
kem Thomou (fotografie). 
Hrady, zámky či romantické 
zříceny, jak se píše v předmlu-
vě, jsou patrně naším nejob-
líbenějším výletním cílem. A 
když jsou spojeny s poutavým 
příběhem, zajímavou kapito-
lou – kdo by odolal nepodívat 
se na ona místa. Čtenářům, 
dětem i dospělým, předkládají 
autoři padesát námětů – výletů 
na hrady a zámky za strašidly 
v Čechách, na Moravě i ve 
Slezsku. Příběhy jsou dopl-
něny popisem vybraných tras, 
památek, ilustrativní mapkou 
i výřezy příslušných turis-
tických map a samozřejmě 
nezbytnými praktickými in-
formacemi. I perličkami – co 
možná nevíte. 
V obdobném duchu volili 
autoři zaměření i druhé pub-
likace, tentokrát však zvou do 
lesů a skal, zkrátka víc do pří-
rody. Vždyť i tam se to hemží 
nadpřirozenými bytostmi, 
které jsou připraveny oživit 
jakýkoliv výlet. A vůbec ne-
musí vadit, že ve skutečnosti 
žádný přízrak nepotkáme. Za 

to však ten pocit, že by to tak 
mohlo být… Ale to už nechme 
na fantazii každého z nás. I v 
této publikaci je nabídka dal-
ších padesáti výletních tras s 
popisem zajímavostí, obrázky 
strašidel, ilustrativními map-
kami. Vše doplněno užiteč-
nými informacemi a výřezy z 
turistických map. 
A do třetice – Pečivo pro slav-
nostní příležitost. Výpravná 
publikace, jejíž autorka Aenne 
Burda (1909 – 2005) patřila v 
Německu ve 2. pol. 20. stol. 
k jedněm z nejúspěšnějších 
žen. Její nejslavnější časopis 
Burda Moden, jenž poprve 
vyšel v roce 1950 ve stotisí-
covém nákladu, ovlivnil styl 
oblékání nejen v Evropě, ale 
doslova po celém světě. Aen-
ne Burda byla nejen schopnou 
obchodnicí, ale také vynikající 
hospodyní a kuchařkou. Její 
kuchařské umění, kdy už od 
mládí sbírala recepty, vyvo-
lávalo nadšení a obdiv. Typic-
kým rysem jejích “kuchařek” 
jsou recepty tradičních jídel, 
úspěšně ověřených vlastní 
zkušeností, mnohokrát uvaře-
ných, někdy vylepšených, ale 
vždy lákavých a lahodných. 
Její kniha Pečivo pro slavnost-
ní příležitost (jemné sušenky, 
moučníky, štóly, koláče, svá-
teční dorty, perníčky a slad-
kosti – určeno i diabetikům) 
vás zavede do světa pečených 
sladkostí pro mlsné jazýčky 
i pro sváteční chvíle. Kniha 
však, a to je velice podnětné – 

pamatuje i na muže. Proč také 
ne? I pro ně jsou připraveny 
zevrubné informace – jak se 
co dělá a připravuje, doplně-
né pro orientaci abecedním i 
věcným rejstříkem, nezbytnou 
grafikou a víc než výmluv-
nými fotografiemi hotových 
produktů. Doslova “kuchař-
ka” pro milovníky dobrého 

Tip do vaší knihovničky Aneb – ještě nevíte, co pod stromeček? 
jídla i příjemné pohody. 
Zmíněné publikace Za stra-
šidly na hrady a zámky, Za 
strašidly do lesů a skal a Pe-
čivo pro slavnostní příležitost 
je možno získat v knihku-
pectvích, prodejnách Kniž-
ního klubu a na www.kniz-
niweb.cz.
       -Oh- 
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PhMr. 
Richard Geisler 
Novopacký rodák a lokální pa-
triot, z šesté a poslední genera-
ce novopackých lékárníků.

Začátkem letošního června pře-
kvapila packou veřejnost velice 
smutná zpráva, že nás navždy 
opustil Ríša Geisler. O oblibě 
tohoto packého patriota svěd-
čila zcela zaplněná smuteční 
obřadní síň, kde rozloučení 
proběhlo pietně, téměř beze 
slov, při tónech Sukových a 
Fibichových skladeb prolože-
ných zpěvem jeho otce. Tyto 
melodie měl zesnulý velice rád 
a sám si je pro svoje rozloučení 
s tímto světem vybral. Početný 
zástup smutečních hostů, který 
se nevešel dovnitř, očekával 
pozůstalé před kapličkou, aby 
jim mohl projevit svoji sou-
strast a lítost nad jeho úmrtím.
Chtěl bych na dalších řádcích 
připomenout některé z jeho 
obsáhlých a rozmanitých 
činností, kterými se zapsal do 
podvědomí packých občanů. 
Nepatřil mezi lidi, kteří se cí-
tili starými. Proniknul do tajů 
počítačů a s nimi spojenou 
audiovizuální technikou. Ne-
byl pro něho problém dobové 
fotografie vypůjčené z muzea, 
ale i od novopackých občanů 
zpracovávat pomocí počítačo-
vé techniky do digitální podo-
by a nahrávat na CD. Od roku 
2000 na sebe upozornil čtyřmi 
výstavami velkoplošných 
digitálních snímků, kterými 
Suchardův dům vstupoval vždy 
na jaře do své sezóny. V roce 
2000 se představil výstavou 
fotografií “Nová Paka 1900 
– 2000”, o rok později to byly 
snímky významných osob, ale 
i prostých lidí našeho města a 
okolí pod názvem “Pačáci a 
okolňáci”. V roce 2002, což 
byl rok XIII. Všesokolského 
sletu, se prezentoval výstavou 
“Byť i cesta daleká”, která do-
kumentovala výročí 140 let od 
založení novopacké Tělocvič-
né jednoty. Tato výstava byla 
doplněna ještě pohlednicemi 
muzea a packých občanů. Jeho 
poslední výstava v roce 2003 
poskytovala zajímavý pohled 
na novomanželské páry z dob 

minulých, s typickým pojme-
nováním “Když si náš dědeček 
babičku bral”. Snímky z těchto 
výstav jsou nahrány na čtyři 
CD a jsou k prodeji v muzeu.
Další jeho “parketou” byl novo-
packý basketbal, u jehož vzniku 
stál a pomáhal mu prvých deset 
let v jeho 
rozkvětu. 
Ještě v 
předvá-
lečných 
letech se 
podílel, 
spolu s 
dalšími 
studenty 
a profe-
s o r e m 
Vilémem 
L e v ý m 
na novo-
packém 
reálném 
g y m -
n á z i u , 
na prvních začátcích tohoto 
sportu v našem městě V roce 
1942 stál u vzniku novopac-
kého basketbalového klubu, 
který vzhledem k tomu, že 
Sokol byl ve válečných letech 
zakázanou organizací, vznikl 
pod hlavičkou Klubu českých 
turistů. Za rozvoj tohoto zasa-
zeného basketbalového stromu, 
kterému během uplynulých 64 
let sice někdy uschla větvička, 
ale byl stále zelený a jeho ko-
runa mohutněla, mohou pačtí 
basketbalisté, ale i přátelé 
sportu pod bezednými koši ve 
městě vděčit až do roku 1950 
právě Ríšovi Geislerovi, kdy 
byl rovněž prvním kronikářem 
a dokumentaristou packého 
basketbalu. 
Celoživotní prací Richarda 
Geislera je jeho precizně vy-
pracovaná, více než dvě stě 
stránková obsáhlá rodinná 
kronika doplněna rodokmeny 
různých větví Geislerova rodu, 
značným počtem fotografií a 
abecední tabulkovou databází 
potomků Václava Geislera z 
Valdic. Od roku 1951 každý 
večer Richard Geisler usedal se 
svým tatínkem ke stolu v obý-
vacím pokoji a jeho poznámky, 
které si on přes den zapsal, pře-
pisoval na psacím stroji. Takto 
vzniklý základ kroniky potom 
dále rozpracovával. Stojí za ní 

nespočitatelné množství hodin 
pátrání a sepisování osudů 
jednotlivých postav tohoto 
zajímavého a rozsáhlého rodu.  
Václav Geisler, narozený roku 
1929, který v polovině osmnác-
tého století působil v kartuzián-
ském klášteře ve Valdicích jako 

civilní ku-
chař. Jemu 
a jeho ženě 
Kateřině se 
narodil prv-
ní mužský 
potomek, 
k t e r é h o 
p o k ř t i l i 
jménem Jo-
sef. Ten se 
se stal za-
kladatelem 
lékárnictví 
rodu Geis-
lerů. Je zde 
popisována 
i historie 
Geislero-

vy lékárny od dob, kdy byla 
zřízena Josefem Geislerem 
v novopackém pavlánském 
klášteře přes její přesídlení do 
budovy pod klášterními scho-
dy, až po působení v dnešním 

sídle lékárny U Zlaté číše v 
Komenského ulici. Kronika je 
doplněna i osobními vzpomín-
kami autora na různé událostí v 
Nové Pace, zvláště vzpomínky 
na revoluční rok 1945. 
Jednou mně při své návštěvě  
Ríša řekl slova, nad kterými 
jsem se zamyslel: “Víš, co je 
zajímavé a na co jsem hrdý. 
Že v našem rodokmenu se 
nachází velké velké množství 
velice vzdělaných lidí, vědců, 
umělců, zvláště herců (mezi ji-

nými i současné známé herečky 
Aňa a Ester Geislerovy), ale i 
dalších různých význačných 
osobností. Těší mě, že při sebe 
podrobnějším pátrání jsem ne-
narazil na žádného trestaného 
člověka”.
Škoda, že od roku 1950, kdy 
byla lékárna zestátněna, po 
celou dobu komunistické 
nadvlády neměl možnost svoji 
lékárnu Richard Geisler dále 
rozvíjet, protože zde působil 
pouze jako zaměstnanec. Na-
vrácenou lékárnu v restituci 
v roce 1990 vybavil znovu 
symbolem lékárnictví a pro 
Geislerovu lékárnu typickou 
hlavou jednorožce, která byla 
v roce 1950 ze zdi sejmuta, si 
ale již moc neužil. Bohužel v 
neblahém období, kdy bylo 
všechno všech, oba jeho sy-
nové Martin a Michal dospěli, 
našli si jinou oblast svých pro-
fesních zájmů a v lékárnickém 
oboru nepokračovali. Richar-
dem Geislerem tak skončil 
svým šestým pokolením rod 
Geislerů – lékárníků. 
V úvodu rodinné kroniky oslo-
vuje Richard Geisler všechny 
členy Geislerova rodu: ”Vy 

všichni, ač se navzájem třeba 
neznáte, máte svůj prapůvod na 
malém kousku země na úpatí 
packého klášterního chrámu, 
v oné dnes bohužel zanedbané 
a zchátralé budově nazývané 
dříve Stará lékárna”. Z této 
věty, ale i dalších slov kroniky 
přímo čiší láska autora ke své-
mu rodu, i k našemu městu. Pro 
tuto lásku žil celý život. 
Vzpomínejme na něj v dob-
rém.     

Míla Pour

Ríša Geisler jako trenér týmu Sokolek
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Letošní rok byl literárně úspěš-
ný pro novopackého autora 
Václava France, autora sbírky 
Autogramy dětství, kterou 
představil a pokřtil v úvodu 
roku v novopacké knihovně. 
Mimochodem jeho sbírka 
byla mezi jednatřicítkou knih 
navržených v kategorii poezie 
na nominaci na cenu Magnesia 
Litera. Vedle poetické sbírky 
vracející se do rodné vesnice 
Řeheč organizoval s přáteli 
již 5. ročník celostátní literár-
ní soutěže Řehečská slepice. 
Ukázky prezentoval koncem 
října také v Nové Pace. Sám 
jsem se vyhlášení v Jičíně zú-
častnil a překvapilo mě, s jakou 
profesionalitou byl pořad plný 
humorných scének připraven. 
Dále byla obdivována i účast 
autorů z Prahy, Liberce a Mora-
vy (Řehečským kohoutem pro 
rok 2006 se stal Jiří Šandera až 
z Milonic u Brna).
Václav Franc během roku vy-
stupoval na autorských čteních 
v Bohumíně, Lysé nad Labem 
či třeba ve slovenském Martině, 
kde prezentoval jičínský spolek 
LiS. Na festivalu Literární Vy-
sočina v Chotěboři získal v 
mimořádně silné konkurenci 2. 
cenu v kategorii próza za úry-
vek z novely Vědecká práce mé 
ženy. Tam vystupoval s parodi-
emi na díla Michala Viewegha 
či Haliny Pawlowské Škoda 
každého nového neúčastníka 
zájezdu. Mimochodem, jak sám 
s humorem přiznává, někdy si 
ho s Vieweghem pletou!
Na podzim připravil pro své 
čtenáře dvě knížky, které vydal 
ve spolupráci s pražskou spo-
lečností Printia, a to povídky 
Atentát na senátora Murdycha 
a již vzpomínanou novelu Vě-
decká práce mé ženy. Obě jeho 
knížky lze získat v novopacké 
knihovně, stejně i jako některá 
starší dílka. Rozhovor s Vác-
lavem Francem vyšel v létě 
v libereckém dvouměsíčníku 
Světlík, kde mimo jiné uvádí, 
že pro samé organizování 
nemá moc času na vlastní psa-
ní. A dodává: „Ale náměty se 
v hlavě honí neustále, dokonce 
i u zubařského křesla!“

S jeho tvorbou se setkáváte na 
této stránce úryvkem z jeho 
knihy František (Štědrý den u 
Fraňků).

Jiří Čejka

LITERÁRNÍ ROK VÁCLAVA FRANCELITERÁRNÍ ROK VÁCLAVA FRANCE

JAK SE ČERT PEKLA BÁL
Václav Franc
Poldík chodil do 4.B. a již dávno nepatřil 
mezi čertovská mrňata. V pravé čertovské 
škole, na hony se lišící od takové, jakou 
znají naše děti, se mu pranic nelíbilo. Vy-
svědčení, které Lucifer rozdával v zimě, když 
se zrovna všichni čerti ženili, nepřinášelo 
Poldíkovi žádnou radost. Jedinou pětku, což 
je v čertovské škole nejlepší známka,  měl ze 
zaklínadel, ale jinak hanba mluvit. Tak jako 
pozemské děti se bojí matematiky, tak pro 
Poldíka bylo hrůzou strašení.
Ráno, když se blížila hodina strašení, 
vymlouval se, že se nadýchal studené páry 
pod kotlem, že chytil pozemskou  člověčinu, 
zkrátka vymýšlel plnou ošatku výmluv, ale 
nakonec bylo všechno marné, musel do 
školy. A tam začalo peklo. Poldík nechápal, 
proč má děti na zemi, a lidi vůbec vlastně 
strašit. Připadalo mu, že se kluci a holky od 
čertů neliší a že za nějakou lotrovinu úplně 
dostačuje rodičovské napomenutí nebo zá-
kaz televize, když běží oblíbený seriál. Jenže 
třídní učitel Belzebub neměl pro takové 
názory pochopení, a tak nechával Poldíka 
často po škole. Zvláště pak když se Poldí-
kovi hodně zhoršilo chování. Poldík totiž 
při vyučování nezlobil, nehrál si pod lavicí, 
neokusoval svačinu před velkou přestávkou, 
nehonil se po schodech, nejezdil po zábradlí 
a vůbec byl až příliš hodný čert.
Jednou  když byl svátek všech čertů, a ten 
je, jak jistě všechny děti vědí, na Mikuláše, 
zůstal Poldík zase po škole. A představte si 
proč? Protože celou hodinu dával pozor, což 
čertovské školní řády přísně zakazují. Ani 
jednou si nevyhodil z kopýtka a neprovedl 
nějakou čertovinu. Právě toho dne, když 
čerti dostávali pytle na večerní nadílku za 
účelem přinesení zlobivých dětí do pekla, 
opařil se jeden mladý čert v kotli a zrovínka 
na kopytě. Nezbývalo nic jiného než vzít 
Poldíka mezi děti.
Poldík se vydal s pytlem přes rameno na 
výpravu do světa lidí, ale my dobře víme, 

že mu strašení vůbec nešlo a děti z něj 
měly jenom legraci, za což jej Belzebub po 
čertovsku plísnil. Když přišli k Martinovi, 
tomu klukovi, co vůbec neposlouchá ma-
minku,  pere mladší sestřičku, neuklízí si po 
sobě hračky a dokonce si nechce mýt uši a 
čistit zuby, zjistil Poldík, že pytel ztratil. Co 
teď? Jak to v pekle vysvětlí? Strašně se lekl 
a začal se bát pekla. Největší strach měl z 
Luciferova hněvu, a tak se na sídlišti zapletl 
mezi popelnice, a když pak na městské 
věži odbily hodiny půlnoc, všechny brány 
pekelné se zavřely a Poldík zůstal mezi 
lidmi. Zbývaly mu jenom dvě možnosti, jak 
se vrátit do pekla. Buď musel najít ztracený 
pytel nebo čekat celý rok, až zase bude mi-
kulášská nadílka.
Ráno Poldíkovi kručelo v břiše a bylo mu 
zima.  Když viděl, jak jdou děti do školy, 
pronesl zaklínací formuli a z čerta se stal 
obyčejným klukem. Přidal se k houfu dětí 
a tradá s nimi do školy. U tabule Podlík 
zářil vědomostmi a paní učitelka jej ne-
stačila chválit: “Výborně, velmi správně, 
Leopolde!”
Poldík se nestačil divit, když na vlastní oči 
viděl Pepíka, jak zlobí paní učitelku a běhá 
po třídě během vyučování, nebo Ferdu, který 
opisoval při diktátu, nebo Lucku a Romana, 
jak se baví při výkladu.
Po škole šel Poldík se spolužákem To-
mášem, který dostal chuť na sladkosti, do 
cukrárny. Vešli do království mlsání a pan 
vedoucí v bílém plášti si kluky přeměřil po-
hledem: “Tak copak to bude, páni kluci?”
Tomáš vyzvonil přání a pan vedoucí podal 
sáček cukrátek a vrátil drobné, jenže ... 
Tomáš, ačkoliv nebyl nejsilnější v počtech, 
před obchodem zjistil, že se pan vedoucí 
spletl, a tak se i s Poldíkem vrátil do 
prodejny.
“Copak, copak, páni kluci,” divil se pan 
vedoucí, “ještě budete utrácet?”
Ale kluci mu řekli pravý důvod jejich ná-
vratu a chtěli vrátit správně tolik, kolik jim 
náleželo, jenže to byste museli vidět pana 
vedoucího: “Paní, podívejte se, to je dneska 

mládež!” Křičel, bubnoval pěstí do pultu 
a vůbec se neměl k vracení peněz.
“Pojď!” Poldík zatahal Tomáše za ruku. 
Před prodejnou čertík pronesl zaklína-
dlo a oba pozorovali, jak pan vedoucí 
vyběhl ze dveří a křičel na celou ulici: 
“Pomóc! Pomóc! Zloději! Jsem žebrák!”
To proto, že Poldík proměnil všechny 
nepoctivě vydělané peníze v listí. Tomáš 
si kamaráda, který mu pomohl v nouzi, 
oblíbil, a tak se mu svěřil s tajemstvím: 
“Představ si, že jsem včera večer našel u 
nás v paneláku pravý čertovský pytel!”
Poldík nestačil valit oči. Dobře věděl, 
že s pytlem a především díky jeho 
čarovné moci se bude moci vrátit do 
pekla, po kterém se mu přece jenom 
trochu stýskalo. Jenže ať to přebíral, 
jak to přebíral, pořád nevěděl, s jakou 
jej přivítá Lucifer.
Celé odpoledne chodil Poldík s Tomá-
šem po městě a pozorovali lidi. Poldík 
poznal, že lidi vůbec žádné peklo , které 
by je svádělo ke špatnostem, navádělo 
k ničemnostem, neplechám a zlořádům, 
nepotřebují, neboť se mezi sebou han-
drkují, podvádějí, okrádají, lžou, šidí, 
přetvařují, navzájem si škodí a dělají si 
samé špatnosti.
Poldík viděl moc zla, a protože proti 
tomu bylo peklo hotové nebe, chtěl 
zpátky, odkud přišel. Večer, když Tomáš 
usnul, hupsnul do kouzelného pytle a 
za chvíli byl v pekle. Všichni čerti se 
seběhli, láteřili, hudrovali, ale nakonec 
byli rádi, že Poldík našel cestu zpátky 
do pekla. Však už o něj měla maminka 
starost. Třídní Belzebub se radoval, že 
snad Poldík okoukal na zemi nějakou 
tu čertovinu, a Lucifer si nechal dopo-
drobna vyprávět všechno, co Poldík na 
zemi viděl.
A nakonec vrchní pán pekla Lucifer 
musel uznat, že čerti jsou na lidi krátcí, 
že se musí ještě hodně učit, že vůbec 
lidi nemusí peklo navádět ke špatnos-
tem, ale stačí trestat jen všechny ty 
nepoctivce, šejdíře, šidily, lháře, lumpy 
a podvodníky. A dětské zlobení je jen 
docela malinkatá kapka v moři špatnos-
tí, takže bude lepší trestat dospělé a děti 
jen docela maličko postrašit, aby z nich 
nevyrostli noví podvodníčci.
A Poldík? Občas si zazlobil při vyučo-
vání, dokonce si tu a tam vyhodil z ko-
pýtka, ale to mu nezabránilo, aby si při 
zaměstnání udělal dálkově čertovskou 
maturitu. Dokonce s vyznamenáním. 
Se samými pětkami, což víme, že je jako 
u nás, když má školák samé jedničky. 
A protože mu studování šlo od ruky, 
dokončil Akademický institut ďábel-
ských práv, stal se nejvyšším soudcem 
pekelným a dohlížitelem Čertovského 
soudu hříchu, nositelem Čerchmantovy 
ceny I. řádu. 
A soudil moudře, spravedlivě a neo-
mylně. Dokonce tak dobře, že se o tom 
dozvěděli na zemi a lidi pod horami si 
začali říkat: “Aby nás rozsoudil čert!”
Protože na zemi se to hemžilo samým 
podvůdkem, zlodějinou, krádeží, lotro-
vinou, nepoctivostí, chamtivostí, závistí 
a kdo ví, čím ještě.
A peklo ... peklo proti tomu bylo za Pol-
díkova vládnutí hotovým rájem.
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Žáci základní školy adoptovali indickou 
holčičku
Žákyně Základní školy Komenského 555 v Nové Pace Aneta 
Prokůpková a Klára Machová se dozvěděly o projektu na pomoc 
opuštěným dětem v Indii, který pořádá Diecézní charita Hradec 
Králové. Přišly s návrhem, že by i žáci naší školy mohli pomoci. 
Mezi dětmi, které byly na seznamu pro adopci na dálku, si děti 
vybraly sedmiletou holčičku Roselin Jadgal.

Za pomoci Mgr. Ivany Tůmové byla uspořádána peněžní sbírka na 
pomoc Roselin. Pro jedno dítě na jeden rok je třeba vybrat částku 
5000,- Kč. Z těchto peněz se dítěti platí školné, školní pomůcky, 
uniforma, cestovní výdaje, přispívá se na jídlo a základní zdravotní 
péči. Do peněžní sbírky se zapojila většina žáků školy i učitelé. 
Děti vybraly 8840,- Kč a učitelé 2360,- Kč, takže výsledná suma 
činí 11200,- Kč. Dohodli jsme se, že se Roselin budeme snažit 
pomáhat po celou dobu její školní docházky.
Nejvíce nás potěšilo, že s nápadem “adopce na dálku” přišly samy 
žákyně školy a že ostatní žáci vzali tento nápad za svůj. Všem 
patří veliké poděkování.     Mgr. Vl. Vlachová

Pedagogové a žáci Základní 
školy v Nové Pace z Husitské 
ulice se prostřednictvím elek-
tronické komunikace přihlásili 
k programu “eTwinning – part-
nerství škol v Evropě”. Vedení 
školy využilo nabídky meto-
dického semináře k tomuto 
programu, který se uskutečnil 
v Polici nad Metují. Zde byla za 
odborné pomoci lektorů Národ-
ního podpůrného střediska pro 
eTwinning a Národní agentury 
Sokrates podána přihláška ško-
ly do výše uvedeného progra-
mu, která směřovala do centra 
Evropské unie, do Bruselu. V 
současné době je do tohoto 
programu přihlášeno přibližně 
18 000 škol z celého světa. 

Co vlastně eTwinning nabízí? 
Je to program, který má velkou 
budoucnost. Jedná se o dobro-
volnou spolupráci mezi vybra-
nými partnerskými školami 
ve všech oblastech vzdělání. 
Partnerství mezi školami vzni-
ká prostřednictvím databáze 
nabídek v elektronické podobě 
a podle vzájemných sympatií se 
poté rozrůstá v konkrétní for-
my spolupráce. Dorozumívání 
probíhá pomocí moderních 
komunikačních forem, jako 
jsou e-mail, chat, videokon-
ference apod. Spolupráce tak 
může směřovat k tvorbě spo-
lečných projektů, jejich řízení, 
stanovení společných principů 
projektového vyučování, vy-

užití ICT v projektech, dále 
výrazně zasahuje do problema-
tiky multikulturní komunikace, 
zdokonaluje a osvojuje v praxi 
teoretické jazykové znalosti 
žáků v případě projektů, do 
nichž jsou zapojeny školy z 
více zemí. Výsledkem dobré-
ho partnerství však mohou být 
i následné reciproční výměny 
jak žáků, tak i pedagogů mezi 
vybranými školami. V situaci, 
kdy základní školství čeká v 
nejbližší době revoluční změna 
v podobě školních vzdělávacích 
programů, je to další krok, jak 
zkvalitnit a pro žáky především 
zatraktivnit vzdělávací proces, 
ve kterém probíhá příprava na 
budoucí život.  -axe-

ZÁKLADNÍ ŠKOLA NOVÁ PAKA Z HUSITSKÉ ULICE SE 
PREZENTOVALA V BRUSELU …

V rámci “UČENÍ HROU” se 
děti v jednom říjnovém týdnu 
zapojovaly do činností, jejichž 
jedinným téma-
tem bylo jablíčko. 
Spolu se svými 
učitelkami se uči-
ly toto jedinečné 
ovoce pojme-
novat,poznávat 
všemi smysly a 
prakticky zjišťo-
vat možnosti jeho 
využití. Jablíčka 
se objevovala ve 
výtvarných dílech , kde děti 
uplatnily širokospektré tech-
niky za vedení kreativních 
učitelek.Téma se objevovalo i 
v cvičení, pohybových hrách, 
jazykových chvilkách, písnič-
kách , říkadlech, počítání atd.
Malí caparti projevili velkou 
radost, když se mohli podílet i 

na sběru a trháhí jablek na tva-
rohové knedlíky s jablky, které 
si paní kuchařky naplánovaly 

na pondělí 23. října – “Jablíč-
kiádu”. Na konci týdne byly 
všechny maminky požádány, 
aby přes víkend upekly nějaký 
jablečný moučník a se svými 
dětmi vyrobily něco z jablíček  
- fantazii se meze nekladou.
 Hned v pondělí od rána se 
všechny třídy stávaly výstav-
ními místy,protože očekávání 
naprosto předčila nepřeberná 
pestrost výtvorů. Na stolech 
voněly štrůdly, koláče, ne-
tynky, dorty, buchty, křížaly 
a dokonce jeden domácí mošt. 
Mezi tácy se pyšnily panáčci, 
autíčka, housenky,svícínky, 
zvířátka atd. Oči přecházely 
dětem, učitelkám i odborné 
porotě složené z maminek na 
mateřské dovolené, která tu zá-
plavu vůní, chutí a jablečných 
zázraků důkladně ohodnotila a 
nakonec všechny děti odměnila 
jablíčkovými medailemi. Poté 
se již i nedočkaví caparti mohli 
“vrhnout”na dobroty. Po před-
loňské “DRAKIÁDĚ”, loňské 
“BRAMBORIÁDĚ” se další 
originální akce vydařila a to i 
proto, že tentokrát se zapojily 
do přípravy společně s dětmi i 
maminky.     Za mateřskou ško-
lu na sídlišti Naďa Pavlíčková, 
foto Petra Šinkmanová

Jablíčkiáda na mateřské škole na sídlišti Jablíčkiáda na mateřské škole na sídlišti 
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Vzdělání vede 
k úspěchu…
Gymnázium a SOŠPg 
Nová Paka pořádá v úterý 
5. prosince 2006 od 8.00 do 
16.00 hodin Den otevře-
ných dveří. 
Všichni mají tedy jedineč-
nou příležitost nahlédnout 
do jednotlivých tříd a se-
známit se jak s prostředím 
školy, tak i se způsobem 
výuky, vybavením jednotli-
vých tříd, a tím si zhodnotit 
možnosti seberealizace.
Tým studentů vás ochotně 
provede budovou a zpro-
středkuje vám návštěvu 
jednotlivých tříd s výukou 
vámi preferovaných před-
mětů. Rovněž ředitelství i 
učitelský sbor vám ochotně 
zodpoví vaše dotazy.
Budete mít možnost sezná-
mit se s texty přijímacích 
zkoušek předešlých let. 
Zpřístupněny budou od-
borné učebny, laboratoře i 
kabinety, školní jídelna a 
domov mládeže.
Zájemci o studium na SO-
ŠPg mohou projít zkušební-
mi praktickými zkouškami z 
tělesné, hudební, jazykové a 
výtvarné výchovy a přesvěd-
čit se o svých schopnostech 
a dovednostech.
Naše osmileté gymnázium 
(pro absolventy 5. tříd ZŠ) 
zaručuje kontinuitu úplného 
středoškolského vzdělání, 
nabízí výuku dvou cizích 
jazyků, systematickou 
přípravu pro další studi-
um, možnost rozvíjet své 
schopnosti v mimoškolních 
aktivitách, např. sportovních 
či kulturních.
Pedagogický sbor respektu-
je individuální přístup, volí 
metody motivující k samo-
statnosti a odpovědnosti. 
Žáci naší školy prokazují 
vynikající výsledky v celo-
státních srovnávacích tes-
tech, mají otevřenou cestu k 
mezinárodním kontaktům a 
větší volnost v prosazování 
osobních ambicí.
Kvalitní vzdělání je bránou 
k obohacení vlastnímu, a 
tím i k obohacení celé spo-
lečnosti. To respektujeme i 
nabízíme.

Studenti a profesoři Gymnázia a Střední 
odborné školy pedagogické
srdečně zvou na již tradiční Mikulášskou besídku, která se 
koná v aule školy ve středu 6. 12. 2006. Program je určený 
dětem mateřských škol a dále žáčkům 1. a 2. tříd. Vítány 
budou i maminky na mateřské dovolené se svými dětmi. 
Malou nadílku všem návštěvníkům připravily studentky školy 
spolu s hlavním sponzorem akce firmou ANTON.
Začátky představení jsou v 8,30 hod. a v 10,00 hod.

Gymnázium a Střední odborná 
škola pedagogická se zapojuje 
do celostátního projektu Den 
poezie, který každoročně pořá-
dá česká Společnost poezie na 
počest narození K. H. Máchy. 
Hodláme přitom pokračovat v 
již zavedené tradici projekto-
vých dní (viz Středověký den, 
Den jazyků).
Program Dne poezie
22.11.2006 bude nesporně 
bohatý. Ozdobí jej přehlídka 
nejzdařilejších textů ze soutěže 
Prášiliáda spojená s autorským 
čtením. Promítány budou nej-
lepší filmy ze soutěže parodií 
na reklamy. Uskuteční se di-
vadelní a recitační vystoupení 
v aule a ve třídách. Jedním z 
hlavních taháků budou určitě 
dílny poezie vedené jak mi-
stry básnického umění z řad 
pedagogů, tak i studentskými 
veršotepci. Témata těchto 
poetických workshopů budou 
různorodá a rozmanitá, od 
české poezie přes poezii jiných 
národů až po vytváření opravdu 
originálních básnických forem 
(limericky, haiku). Chodbu 
školy bude zdobit výstava Erby 
a domovní znamení (K. Krau-
sová). V odborných učebnách 
proběhnou vědecká sympozia 
a přednášky o opravdu atrak-
tivních tématech, jež povedou 
populární odborníci. Máchově 
odkazu bude zasvěcena samo-
statná výstava a sbírka různých 
vydání Máje.
Celé dění by mělo glosovat 
studentské Rádio Fantazie a sa-
mozřejmě všudypřítomná mé-
dia Heuréka a Zpravodaj. Mezi 
opravdová překvapení bude pa-
třit např. Automat poezie anebo 
Stěna lásky. Všichni účastníci 
dostanou příležitost hned na ně-
kolika frontách a rozmanitými 
formami vyzkoušet si, v čem 
spočívá kouzlo, ale i řehole 

básnické tvorby. Studenti, ale 
i pedagogové budou moci 
vytvořit tzv. živý text, který si 
budete moci přečíst jaksi pří-
mo fyzicky kombinací textů na 
skupině několika účastnících se 
jedinců.V každé třídě vznikne 
minimálně jedno kolektivní 
básnické dílo glosující tento 
den. Jedním z výsledných 
efektů bude rovněž básnický 
almanach.
Kde domov můj čili původní 
celostátní motto celé akce v 
našem podání zní takto:

Doma “ hniješ” 
či ve škole jsi tasen?
Na křídlech fantazie uleť 
prostorem i časem!
Zocelen ataky 
životních hromů 
po čase s pokorou 
vrátíš se domů…
Je důležité mít se kam 
vracet. 
Domů i do školy. 
Snažíme se o to, 
aby bylo proč…

PaedDr. Stanislav Bendl

Den poezie na Gymnáziu 
a SOŠPg

POEMA 2006 
39. ročník celostátní soutěže 
pedagogických škol proběhl 
v Karlových Varech. SOŠPg 
Nová Paka úspěšně reprezen-
tovali: Radka Machková ze 
4.A, jejíž kultivovaný před-
nes byl ohodnocen Čestným 
uznáním, se ctí obstála také 
Kateřina Killarová ze 2.A. 
Nejvyšší ocenění získal Ond-

řej Macháček ze 2. A, který 
originálně improvizovaným 
vypravováním nadchl nejen 
publikum, ale i odbornou po-
rotu. Ta ho odměnila 1. cenou 
i pochvalou. 

PaedDr. B. Stopková

Navštivte nově 

zrekonstruovanou 
květinku 

Zvonek
na Masarykově nám. 

v Nové Pace 
Nabízíme: 

řezané květiny
adventní věnečky 

umělé květiny 
vánoční svícny

přízdoby a stromečky 
Telefon 602 403 689 
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Už po sedmé zve Střední škola 
gastronomie a služeb v Nové 
Pace širokou veřejnost na 
Vánoční trhy, kterými se snaží 
navodit v Nové Pace tu správ-
nou předvánoční atmosféru, 
zpříjemnit všem návštěvníkům 
období předvánočního shonu 
a stresu a v neposlední řadě i 
ukázat, co všechno dokážou 
šikovní žáci školy pod vede-
ním svých 
učitelů.
Předchozí 
r o č n í k y 
se setkaly 
v e s m ě s 
s velmi 
příznivým 
ohlasem ná-
vštěvníků, 
a tak bude 
s n a h o u 
organizá-
torů opět 
nezklamat 
a připravit 
zajímavou, 
atraktivní výstavu s řadou 
překvapení.
Vánoční trhy a vánoční výstava 
se uskuteční v budově SŠGS na 
Masarykově náměstí ve dnech 
13. – 15.12.2006. Pro návštěv-
níky bude po 3 dny otevřena v 
budově školy tradiční výstava, 
ve které chystají tvůrci celou 
řadu novinek a překvapení. 
V rámci výstavy bude rov-
něž předváděna v tělocvičně 

nová módní kolekce, kterou 
si připravila děvčata učebního 
oboru krejčí. Stejně jako loni se 
malým návštěvníkům výstavy 
zjeví z pohádkového lesa i růz-
né pohádkové bytosti. Chybět 
nebudou ani tradiční ukázky 
řemesel, které se vždy setkaly 
s velkým zájmem návštěvníků. 
Letos bude představen v “okén-
ku hostí” další nový atraktivní 

Vánoční trhy – VII. ročníkVánoční trhy – VII. ročník
obor.  Zkušení účastníci kurzu 
vyřezávání ovoce a zeleniny 
připravují  ve spolupráci s na-
dací Kapka naděje i letos akci 
“ Kouzelné jablíčko”, přičemž 
výtěžek z akce bude opět po-
ukázán právě nadaci Kapka 
naděje. V loňském roce byla 

Kapce naděje poukázána část-
ka téměř 6000,- Kč. Garantem 
celé akce je p. L. Procházka, 
přední specialista v oblasti 
vyřezávání ovoce, autor řady 
odborných publikací a lektor 
kurzů na SŠGS v Nové Pace.
Velké lákadlo -  prodejní trhy 
před budovou školy – můžeme 
prozradit, že jsou opět v plánu, 
novopacká veřejnost se může 
těšit i na rozšíření sortimentu, 

chybět nebude ani tradiční 
staročeská zabíjačka, kuchaři 
pod vedením vrchního učitele 
odborného výcviku pana Mi-
loše Urbana však připravují 
i další laskominy. Množství 
velice oblíbeného a populár-
ního učňovského pečiva určitě 
uspokojí zájemce z řad široké 
veřejnosti. Jak již je zvykem, 
své výrobky představí i Střední 

škola zahradnická Kopidlno a 
Střední škola technická a řeme-
slná Hlušice. Vánoční věnce, 
adventní výzdoba, svícny z 
Kopidlna stejně jako chutné 
produkty učebního oboru 
řezník z Hlušic patří vždy k 
vítanému zpestření nabízeného 

sortimentu. 
Celý program 
opět obohatí žáci 
Základní umělec-
ké školy z Nové 
Paky pod vedením 
svých pedagogů, 
chybět nemohou 
ani vánoční kole-
dy, dotvářející tu 
pravou vánoční 
atmosféru. Pro ve-
řejnost se otevře i 
učebna stolničení 
Švejk, kde je k 
příjemnému pose-
zení nachystána i 

bohatá hudební produkce.
Takže neváhejte a navštivte ve 
dnech 13. - 15. prosince Střední 
školu gastronomie a služeb v 
Nové Pace. Přijďte se nadých-
nout pravé vánoční atmosféry, 
potěšit se ukázkami šikovnosti 
a umu žáků a možná opět na-
čerpáte inspiraci před blížícími 
se svátky.

P.J.

Projekt Multimédia 
nás baví
Digitální technika a počítače 
stále více ovlivňují život každé-
ho člověka. Často se však jedná 
o technologie, které se rychle 
rozvíjejí. Být tak ve “správný 
čas na správném místě” je 
pro řadu rodičů a jejich děti 
problémem. 
Proto jsme 
se na ZŠ Hu-
sitská, Nová 
Paka rozhodli 
připravit pro 
žáky projekt, 
který tuto tech-
niku zpřístupní 
z á j e m c ům 
právě z řad 
našich žáků. 
Tři kroužky 
zaměřené na 
digitální fotografii, digitální 
video a digitální zvuk pracují 
na široké škále konkrétních 
úkolů. Na nich se žáci nená-
silně seznamují jak s vlastní 

technikou, tak i s teorií, která se 
k tématům vztahuje. K dokona-
lému ovládnutí je dovede řada 
praktických úkolů. Patří sem 
záznamy besed, pracovních 
dílen a výstupů z projektového 
vyučování. Tedy činnosti, které 
důvěrně znají a jejich záznam 
jim přináší nové možnosti, jak 
práci svou a svých spolužáků 
hodnotit. Vlastní tvořivá čin-
nost je zaměřena na tvorbu 
multimediálních pomůcek pro 
výuku a pro zájemce z řad 
široké veřejnosti. Žáci, kteří 
mají problémy se slovíčky v 
anglickém jazyce, budou moci 
využívat namluvenou slovní 
zásobu. Na 1. stupni se mohou 
těšit na výukové CD “Poznej 
zvuk”. Se žáky 2. stupně se 
pokusíme zmapovat Novou 
Paku a její okolí a představit 
ji formou multimediálního prů-
vodce. Chybět nebude ani malý 
výlet do historie – porovnání 
starších fotografií se součas-
nou podobou, která se leckdy 
rychle mění a změna není pro 
příští generace zachycena. Fil-
mová část vytvoří žákovské in-
struktážní filmy, které se zaměří 
na oblast florbalu, dopravní vý-
chovy a tvorbu videopohlednic 
mapujících jak život a přírodu 
Nové Paky a jejího okolí, tak i 
život naší školy.
Veškeré výstupy budou k 
dispozici ke stažení na www 
stránkách naší školy. Jak 
ukazují dosavadní zkušenosti 
vedoucích kroužků – Mgr. L. 
Rambouska, Mgr. V. Kužela a 
Mgr. J. Zahradníka, žáky práce 
s technikou baví, pomáhá jim 
rozšiřovat okruh jejich zájmů 
a smysluplným způsobem trávit 
jejich volný čas tvořivým způ-
sobem. Nelze ani opomenout 
rozvíjení kreativity a fantazie, 

která se z řady aktivit typických 
pro naši uspěchanou dobu vy-
trácí!

Mgr. Jiří Zahradník
/ZŠ Husitská, Nová Paka/



26

Nedávno proběhla anketa urče-
ná žákům, rodičům i učitelům. 
Součástí sestavy otázek byl i 
dotaz na spokojenost s pestrostí 
nabídky volitelných předmětů 
a možností pro uplatnění dětí 
v mimoškolních činnostech 
na ZŠ v Komenského ulici, 
prostoru pro diskutování, ře-
šení problémů, atmosféry ve 
třídách, hodnocení vztahů….
Jednalo se o anketu ano-
nymní. Byla zastoupena celá 
škála odpovědí a vytvořila se 
zpětná vazba, prostor pro vy-
hodnocení, signál pro řešení 
problematiky, která vyplynula 
z počtu některých odpovědí. 
Hodnocení ale vesměs vyzní-
valo příznivě.
Naše škola se v posledních 
letech orientuje na prohlou-
bení počítačové gramotnosti. 
Dochází k trvalému zkvalit-
ňování vybavení počítačové i 
jazykové odborné učebny. Po-
čítače jsou dětem k dispozici i 
na chodbách. Do školy přibyly 
i dva nové dataprojektory. Je 
možné přenést toto zařízení s 
notebookem i do odborných 
učeben v podkroví školy(-
chemie a fyzika, zeměpis a 
přírodopis).
Také v oblasti atletiky, ko-
lektivních sportů, lyžařského 
výcviku, bruslení, plavání je 
nabídka aktivit velice pestrá.
Chci poukázat na skutečnost, 
že se začíná rozšiřovat také 
nabídka programů sledujících 
dokonalejší poznání regionu 
a jeho přírody. A do okruhu 
tak zvaných enviromentálních 
aktivit bych zařadil i nápady, 
se kterými přicházejí naši žáci. 
Nápady, jak někomu pomoci, 
jak někoho potěšit, udělat 
legraci, trochu odlehčit běh 
školních dnů…
Od roku 1984 pracuje na škole 
oddíl ČSOP BIOS. Jeho výle-
ty, brigády, soutěže jsou stále 
častěji “otevřenými”. Znamená 
to, že do přírody bereme i děti, 
které nejsou členy BIOSu. Mů-
žeme si to dovolit již proto, že 
se zapojuje hodně rodičů a 
řada učitelů. Proto bezpečnost 
a organizace během cest ne-
leží jen “na bedrech jednoho 
člověka”.
Uplynuly necelé tři měsíce 
nového školního roku. V září 
BIOS podnikl cestu na raftech 
a nafukovacích kajacích. Byla 
určena hlavně dospělým, aby 

se vytvořil kádr schopný za-
jistit sjezd Jizery s dětmi při 
zachování zásad bezpečnosti. 
Následoval podzimní pochod 
ke Stavskému kostelíku, Mok-
řicím, Hřídelci a přes Proseč 
zpátky do Nové Paky. V ar-
boretu Bukovina jsme měřili 
nejmohutnější strom planety 
a prošli trasu od Hlavatice k 
Hrubé Skále a Sedmihorkám. 
O týden později jsme navštívili 
Betlém a prohlédli si venkov-
ní výzdobu Kuksu. S Poličáky 
jsme sbírali drahé kameny na 
Rovních a šli na Slavost světel. 
V listopadu se konal Poslední 
pochod roku. Na něm byla 
účast slabší, protože počasí 
nebylo zcela ideální…Přesto 
i zde bylo několik dospělých 
lidí. 
Také kluci a děvčata ze semi-
nářů přírodopisu a zeměpisu 
naplňují samotný význam a 
poslání předmětu. Seminář = 
cvičení, praktické poznání, 
získání zkušenosti vlastním 
pozorováním, bádáním. S 
Mgr.Hykyšovou provádějí 
děvčata a kluci mikroskopická 
pozorování, botanická bádání 
v terénu kolem Nové Paky, 
seminář přírodopisu sleduje i 
praktické aplikace poznatků
-prohlídku a objasnění činnosti 
ČOV ve Staré Pace, účinnost 
biologikého filtru pobřežních 
dřevin rostoucích podél Oleš-
ky, věnuje se průzkumu jednot-
livých rostlinných pater v lese, 
porovnávání změn pH atmos-
ferických srážek, geologickým 
mapám, práci v terénu.
Mají štěstí, paní učitelka vystu-
dovla palinologii na Přírodově-
decké fakultě v Brně. Pylová 
zrnka, výroba mikropreparátů, 
systematičnost pozorování 
mikrosvěta je jí vlastní. U 
dětí vytváří hluboký vztah ke 
všem živému. Dokazuje, že i 
na “obyčejné”základce se dá 
dělat solidní příprava na od-
borné studium.
Zeměpisný seminář navštívil 
Pardubice a Centrum EV 
(ekologické výchovy) Paleta 
na Olšinkách, vyzkoušel si 
některé prožitkové činnosti 
a hry vyžadující spolupráci. 
Začátkem listopadu si žáci 
prohlédli muzeum v Jilemnici 
a prošli intravilán města. Učí se 
dávat vše do souvislostí, učí se 
“zeměpisně myslet”.
 Osmáci se v několika “lek-

cích” věnovali Nové Pace, 
besedovali s panem ředitelem 
Bařinou (Suchardové, výtvar-
ná tradice na Novopacku). 
Procestovali Lomnici nad 
Popelkou, zjišťovali poslání 
Informačního centra, dopravní 
dostupnost, srovnávali znaky 
secesních budov Nové Paky a 
Lomnice…
Za zdařilou můžeme považovat 
i exkurzi dětí ze 7.C do Vrcho-
viny. V hřebčíně pana Sála se 
tam na své budoucí povolání 
připravují Iva (sedmačka) 
a Daniela (z páté třídy). Již 
nyní se chystají na studium 
oboru věnovaného koním. 
Pro spolužáky obě, ještě s ka-
marádkou Eliškou, připravily 
vyprávění o koních, péči o ně, 
výstroji, předvedly jízdu, cval, 
klus…Byl to skutečný zážitek. 
Vidět zápal, s jakým o čtyřno-
hých kamarádech hovoří……. 
A s jakou láskou…
Při hovoru s dětmi se dostává-
me k úvahám o tom, co budou 
v životě dělat. Někteří si napří-
klad seminář přírodopisu volí 
proto, že chtějí studovat cho-
vatelství, “veterinu”, zdravotní 
školu, “lesárnu”, “ekonomku”, 
“cestovní ruch”, “hotelovku” 
zase někteří účastníci semináře 
zeměpisu.
Moc se mi líbí, že naše škola 
respektuje rozumné návrhy 
a přání žáků. Mám na mysli 
adopci děvčátka z Indie, pomoc 
Stanici ohrožených živočichů 
Libštát, pomoc při návrhu 
názvu nyní rozestavěného 
Domova důchodců, ohromně 
bohaté aktivity při Dni Země, 
akci “Ukliďme Zemi”, pomoci 
při brigádách, přípravě naučné 
stezky, nacvičení divadla pro 
rodiče i kamarády, pásma po 
bývalé zaměstnance školy atd. 
Jako starší učitel jsem poněkud 

pochyboval o zvládnutelnosti 
Svátku strašidel, ale výsledek 
i mne mile překvapil. Tolik 
nápadů a vymyšleností…..A 
legrace….. 
Koupil jsem si listopadový 
Achát. Byl v něm letáček 
Gymnázia a Střední odborné 
školy pedagogické. Pozvánka 
na Den otevřených dveří urče-
ný také zájemcům o osmileté 
gymnázium. Vůbec nebudu 
polemizovat o tom, pro které 
žáky je škola vhodná, pro 
které méně. (I na toto téma 
si při konzultačních hodinách 
a třídních schůzkách s rodiči 
povídáme. A řadě dětí se studij-
ními předpoklady gymnázium 
doporučujeme.)
Ani o tom, že tak zvaná šestile-
tá gymnázia začínají přesvěd-
čovat o svých přednostech před 
osmiletými….
Zaujaly mne pěkné myšlenky v 
odstavci Co je dobrá škola.
Uvádí se zde 
- je lidská a veselá
 - naučí žáky komunikaci
- naučí řešit problémy
- je respektována
- je bránou pro další studium
- dokáže žáky připravit pro 
život
- děti na ni vděčně vzpomínají
Bude ideální, když kluci a 
holčiny ze všech novopackých 
škol poznají podle výše uvede-
ného právě tu svoji.
Shodou okolností jsem začát-
kem listopadu prováděl dva 
bývalé žáky naší školou. Odešli 
před dvěma lety a nemohli ně-
které místnosti ani poznat. Žasli 
nad vybavením, výzdobou cho-
deb, příznivými změnami.Oba 
jsou ve třetím ročníku učebního 
oboru. Oba chtějí po vyučení 
navázat studiem ukončeným 
maturitou. A na dotaz, jak se 
mají, odpověděli shodně. Rádi 
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vzpomínají. A mají pocit, že 
se “neztratili.” V porovnání se 
znalostmi kluků z jiných škol 
obstáli dobře. Několik dní po 
této dvojici přišla celá skupina 
loňských deváťáků.
Navštívili některé třídy, po 
počátečních rozpacích se 
rozpovídali. Jsou v Hradci 
Králové, Lomnici, Třebecho-
vicích pod Orebem, v dalších 
městech. Někteří na internátě, 
jiní denně dojíždějí. Navazují 
nová kamarádství, orientují se 
v novém prostředí.
Ale na “svoji školu” nezapome-
nou.” Naše třídní je nemocná, 
tak ji půjdeme navštívit. A ještě 
půjdeme do vedlejší třídy…”
S kolegy se shodujeme, jak 
nás potěší návštěvy bývalých 
žáků v době jarních prázdnin 
(jsou v různých termínech). A 

skutečně hřeje zjištění, že mají 
na co vzpomínat a (alespoň ti, 
kteří přicházejí) vzpomínají a 
vracejí se rádi.
A ti, kteří k nám ještě chodí? 
Mají samozřejmě své problé-
my, denně se vyskytují nějaké 
nedostatky, v žákovských kníž-
kách nejsou jen jedničky….
V září letošní deváťáci přinesli 
kontaktní adresu organizace, 
která zprostředkuje tak zva-
nou “Adopci na dálku”. Děti 
vybraly indickou holčičku, 
seznámily se s časovým har-
monogramem adopce (mnoho 
let školní docházky, každoroč-
ní opakovaná sbírka) a pak se 
“vše” dalo do pohybu. Žasli 
jsme nad tím, jak spontánní 
byla odezva. Jak skutečnost 
překonala očekávání. Kolik je 
rodin a dětí, kterým není osud 

vzdáleného dítěte lhostejný. 
Podrobnosti najdete na interne-
tových stránkách školy. Přispí-
vají tam i žáci. Stránky mapují 
pestrost činností a dění….
“Dnešní mládež je snad nej-
nevychovanější co lidstvo pa-
matuje , neuctivost ke starším 
lidem je jí vrozená. Nemá úctu 
před ničím hodnotným, věnuje 
se pochybné zábavě… Touha 
po vzdělání je jí cizí, neuznává 
autoritu zkušených…,je sobec-
ká, stále na sebe upozorňuje, je 
velice hlučná.”
Ještě mnohem delší lamentová-
ní zaznělo z úst učitele a filoso-
fa žijícího před tisíci let !!! 
Jsou lumpáci, jsou dětičky, na 
kterých se podepsali rodiče, 
jsou nečekaná selhání. Ale 
stále to jádro, naprostá většina 
kluků a holčin, je fajn. Pře-

svědčujeme se o tom denně. 
Jsem rád, že učím na naší ško-
le. Již proto, že znám velice 
dobře řadu kolegyň (i kolegů),  
kteří ony pěkné, výše uvedené 
myšlenky, umí naplňovat a se 
svými žáky uvádět v život.
Uvědomuji si, že tento příspě-
vek vyjde v posledním, prosin-
covém, Achátu.
Ať nám všem i příští léta 
přinesou milá překvapení do-
kazující, že lidskost, humor, 
vzájemné dorozumění, chápá-
ní toho druhého je naší (každé 
novopacké) škole blízké.
Jedna znamenitá paní učitelka 
naší školy říkala dětem.
 “Buďme na sebe hodný”.
Kolik moudrosti a pravdy je v 
té prosté větě !

Mgr. Milan Kaplan

Milí čtenáři, zavzpomínáte-li 
na léta strávená na základní 
škole, asi se mezi vámi nenajde 
mnoho těch, kteří by s nostalgií 
vzpomínali na hodiny chemie. 
Při pokusu deklamovat kon-
covky podle oxidačních čísel 
se vám jakoby z mlhy ozývá 
– ný, natý, itý, ičitý …(skuteč-
ně jsem to tenkrát uměl, ale co 
to vlastně znamená?!), svému 
dítěti se snažíte poradit s výpo-
čtem hmotnostního zlomku, ale 
vybavuje se vám už jen několik 
málo srozumitelných faktů, slo-
žitých vzorců a věcí tak vzdále-
ných běžnému životu, jak to jen 
chemie bohužel často umí. Je 
toto skutečně maximum, které 
může chemie v současnosti 
žákům nabídnout? 
Tak právě tuto otázku jsme 
si na naší škole před rokem 
položili a rázně odpověděli 
– NIKOLIV!! Naopak, chemie 
má potenciál a všechny předpo-
klady naplnit vizi atraktivního 
dynamického předmětu, jehož 
poznatky hýbají moderními 
dějinami lidstva. Chemie to-
tiž disponuje silnou zbraní, a 
tou je experimentování - tedy 
pokusy.
Na základě schváleného gran-
tu jsme z financí dotačního 
programu PRK Královéhra-
deckého kraje a města Nové 
Paky zakoupili nejmodernější 
audiovizuální techniku. Běžná 
učebna se tak během něko-
lika dní proměnila v učebnu 
multimediální - je vybavena 

počítačem, projektorem, vizu-
alizérem, ozvučením.
V čem je tedy hlavní změna 
oproti minulým létům? Žáci 
nutně vnímají chemii jako 
přírodní vědu, jejíž praktická 
stránka je s teoretickou neroz-
lučně spjata. 
Realizují se bloky tzv. vzá-
jemného vyučování, kdy žáci 
vystupují v rolích učitelů 
a sami ostatním prezentují 
pokusy a vysvětlují základní 
pojmy, čímž je stimulován 
zájem žáků o předmět a jejich 
motivace k učení. 
Prostřednictvím promítaného 
zápisu doplněného množstvím 
obrázků a videí se zlepšuje 
fixace teoretických poznatků 
a porozumění probírané látce. 
Žáci jsou vedeni k vzájemné 
komunikaci při řešení společ-
ných úkolů a zvyšují se i jejich 
manuální schopnosti při práci 
s lab. technikou. Požadavky 
kladené na zpracování referá-
tů rozvíjejí jejich kompetence 
v oblasti IT.
Do jaké míry budou moderní 
metody výuky efektivní, uká-
že až čas, ale má-li mít česká 
věda v budoucnu opět takové 
velikány jako Otto Wichterle 
či Antonín Holý, věříme, že 
jdeme správnou cestou.

Mgr. Lukáš Rambousek

Husiti do zbraně, zkumavky do ruky!

Sraz po sedmnácti letech
Celkem šestnáct bývalých nástrojařů a soustružníků bývalého 
Středního odborného učiliště - dnešní Integrované střední ško-
ly v Nové Pace, kteří absolvovali své učební obory v červnu 
1989, se sešlo, aby si zavzpomínali na svá léta v dílnách a 
ve škole. Učitel RNDr. Ludvík Horalík provedl bývalé učně 
oběma budovami teoretické výuky, kde v historické budově 
na Masarykově náměstí mimo jiné navštívili svoji bývalou 
učebnu. V nové budově v Kumburské ulici, která byla posta-
vena až v době, kdy již byli v zaměstnání, se zajímali hlavně 
o počítačové učebny. Rovněž si prohlédli se zástupcem pro 
praktickou výuku Ing. Zdeňkem Rosůlkem novou nástrojárnu, 
ale i dílny elektromechaniků.
O tom, že si vybrali dobré řemeslo, svědčí i fakt, že i když 
všichni nepracují ve své profesi, jsou všichni zaměstnaní. 
Jsou mezi nimi velice šikovní podnikatelé, což dokladuje 
bývalý nástrojař, který po vyučení pokračoval v novopacké 
škole nástavbovým studiem s maturitou a nyní je majitelem 
nástrojárny se 25 zaměstnanci. 

(po)
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Asociace školních spor-
tovních klubů 
Mgr. Josef Čurda (1943) 
– zakládající člen Okresní 
rady asociace školních spor-
tovních klubů v roce 1992. 
Od této doby je rovněž jejím 
úspěšným předsedou. Od roku 
2003 je předsedou krajské rady 
AŠK, garant fotbalových sou-
těží v ČR. Velmi úspěšný or-
ganizátor školních sportovních 
soutěží na Gymnáziu a Střední 
pedagogické škole, ve městě, v 
okrese i kraji. 
František Vitoch (1945) - 
Obětavý organizátor školních 
soutěží. Jako významný funk-
cionář ČSTV účinně spolupra-
cuje a AŠSK při zajišťování 
sportovních akcí.

Autoklub - AČR
Ivana Kuželová (1993) – mla-
dá a velice nadějná závodnice 
v autokrosu ve třídě Junior do 
600 ccm MČR. Závodí druhým 
rokem a dosáhla již mnoha 
úspěchů. V letošním roce se 
umístila na mistrovství České 
republiky na velice pěkném 
10. místě. 
Jaroslav Vopršal (1972) - zú-
častňuje se terénních závodů 
čtyřkolek ve třídě – open. 
Velice nadějný závodník v 
motokrosové disciplině. V 
letošním roce dosáhl ve velmi 
silné konkurenci titulu Mistr 
České republiky. 

Bruslařský klub 
Lední hokej 
Jakub Dresler (1985) – bran-
kář hájící branku mužstva ve 2. 
krajské lize, chytající dříve v 
lize dorostu a juniorů za Hradec 
Králové. Po absolvování školy 

Vyhlášení nejúspěšnějších sportovců našeho města – 2006 
Již po osmé se letos setkají úspěšní sportovci Nové Paky s představiteli města na vyhlášení nejúspěšnějších sportovců, cvičitelů, 
trenérů a funkcionářů. Na této stránce je představujeme tak, jak byli navrženi jednotlivými novopackými tělovýchovnými a spor-
tovními organizacemi. Jejich počet určila sportovní komise našeho města, která toto vyhlášení organizuje. Ten se odvíjí od šíře 
členské základny a výkonnosti jednotlivých sportovních odvětví s přihlédnutím k reprezentaci města. Každý sportovní subjekt si 
mohl vybrat, kterou kategorii svým přiděleným počtem obsadí. Nejúspěšnější jsou seřazeni abecedně, dle jednotlivých sportovních 
organizací a odvětví, bez rozdílu kategorií a činnosti. 
Vyhlášením nejúspěšnějším sportovců města se dostávají do podvědomí veřejnosti ti, z nichž někteří svými sportovními výkony 
propagují a zviditelňují naše město nejen v okolí, ale v některých případech i v celé České republice. Ti nejmladší, kteří ještě na 
své velké výkony čekají, skýtají záruku, že když u sportu vydrží, bude sport v našem městě i nadále významným činitelem dění. 
Vyhlášení trenéři, cvičitelé a funkcionáři jsou většinou pilnými včeličkami, kteří svým přístupem a odborností připravují sportovce 
a umožňují aktivní sportovní činnost sportovních organizací. 
Slavnostní akt vyhlášení nejúspěšnějších sportovců bude uskutečněn ve čtvrtek 14. prosince v 16 hod. v obřadní síni města na Ma-
sarykově náměstí. č. 1. za účasti představitelů města a dotyčných organizací. 

se vrátil do mateřského oddí-
lu. Je velikou oporou packého 
týmu. 
Marek Šmika (1988) – jako 
nejmladší hokejista družstva 
mužů ve 2. krajské lize se stal 
nejlepším hráčem v kanad-
ském bodování a dokázal, že 
i v mladém věku se může stát 
oporou družstva. Je i úspěšným 
rozhodčím ledního hokeje 
Vaníček Miroslav (1952) 
- od roku 1994 je trenérem a 
vedoucím družstev. Začínal u 
družstva přípravky a s hráči 
prošel všemi kategoriemi až 
do družstva mužů, kterému 
poskytuje potřebný servis pro 
jeho fungování. 

Fotbal - 1. FK Nová 
Paka
Dominik Rosputniak (1997) 
- je talentovaným fotbalis-
tou novopackého klubu. Je 
úspěšným střelcem družstva 
minižáků. Svůj talent dokázal 
uplatnit již o kategorii výše, 
když nastupoval v družstvu 
mladších žáků v 1.A. třídě 
Královéhradeckého kraje.
Zdeněk Urbanec (1970) – je 
bývalým aktivním hráčem no-
vopackého fotbalového klubu. 
Po skončení aktivní kariéry zů-
stal fotbalu věrný a již několik 
let je obětavým a spolehlivým 
masérem a kustodem “A” 
mužstva dospělých v krajském 
přeboru.
Miroslav Dunda (1963) – pro-
šel všemi věkovými kategori-
emi novopackého fotbalu na 
postu brankaře. V současnosti 
je vedoucím družstva dorostu 
1. FK Nová Paka, které po 
podzimní části je na 1. místě 
tabulky 1.A. třídy Královéhra-
deckého kraje.

Josef Roubal (1940) - již 
mnoho let pomáhá fotbalové-
mu klubu v mimosportovních 
aktivitách (auto-moto-trhu). 
Je pravidelným fanouškem na 
zápasech Nové Paky, doma i 
venku a zároveň je členem 
klubu fanoušků novopackého 
fotbalu, tzv. Balogklubu.
Petr Bajer (1975) –je oporou 
zadních řad družstva dospělých 
v krajském přeboru Králové-
hradeckého kraje. Je odcho-
vancem novopackého klubu 
a ve všech kategoriích patřil k 
nejlepším hráčům družstva.

Klub sportu pro všech-
ny 
Alžběta Militká (1980) 
– spolu s Petrou Bílkovou je 
dlouholetou cvičitelkou star-
ších žákyň. Se svými děvčaty 
nacvičila skladbu pro XIV. 
Všesokolský slet a sletu se s 
nimi zúčastnila. 
Andrea Bryknarová (1989) 
– dorostenka, která vystupo-
vala na XIV. Všesokolském 
sletu a nyní je pomocnicí při 
cvičení starších žákyň. Na tuto 
svoji roli se připravuje na ško-
lení cvičitelů III. třídy.
Soňa Stuchlíková (1970) 
– dlouholetá cvičitelka mladší-
ho žactva. Děti připravuje pro 
různé soutěže, jako je zimní 
pětiboj, vybíjena a pod.
Věra Martincová (1953) 
– cvičitelka dorostu a mlad-
ších žen. Její cvičební hodiny 
jsou velmi oblíbené a přivádějí 
do tělocvičny mnoho mladých 
lidí.
Hana Suchardová (1951) 
– dlouholetá cvičitelka, která 
se přeorientovala od starších 
žákyň na zdravotní cvičení 

seniorů. Její skladby pro tě-
lovýchovné akademie jsou 
bezkonkurenční 

SK Lyžování a orientač-
ní běh 
Monika Šmidrkalová 
Monika je úspěšná všestranná 
sportovkyně v orientačním 
běhu, atletice, lyžování a cyk-
listice. V orientačním běhu zís-
kala licenci A. V celostátním 
žebříčku získala 27. místo. Na 
Mistrovství ČR v orientačním 
běhu na krátké trati obsadila 
14. místo, na Mistrovství ČR 
v klasické trati skončila 23.

Tělocvičná jednota So-
kol 
Atletika
Stanislav Albrecht (1973) 
– úspěšný chodec a aktivní 
funkcionář ve výboru Tělo-
cvičné jednoty Sokol a výboru 
oddílu atletiky. Získal bronzo-
vou medaili na Mistrovství ČR 
v chůzi na 50 km a 11. místo 
na mistrovství ČR v chůzi na 
20 km mužů. Úspěšně repre-
zentuje družstvo mužů ve 2. 
atletické lize. 
Rudolf Cogan (1971) – mistr 
České republiky v chůzi na 50 
km mužů. Úspěšný závodník 
atletického druholigového 
týmu mužů a úspěšný trenér 
skupiny chodců (Pušová, Al-
brecht, Sucharda). 
Martina Coganová (1976) 
– nejúspěšnější atletka druho-
ligového družstva žen, která v 
průběhu sezóny překonala řadu 
oddílových rekordů. Na Mis-
trovství republiky žen obsadila 
10. místo na 400 m překážek a 
10. místo v sedmiboji žen.
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Kristýna Pušová (1989) 
– mistryně České republiky v 
chůzi dorostenek na 5 km drá-
ze. Umístila se na 2. místě na 
halovém mistrovství v chůzi na 
3 km dorostenek. Reprezento-
vala Českou republiky v mezi-
státním utkání dorosteneckých 
družstev do 17 let. 
Basketbal
Marek Dytrych (1994)- je 
jedním z nejúspěšnějších 
mladých basketbalistů no-
vopackého družstva starších 
minižáků, které hraje v první 
polovině oblastního přeboru 
východních Čech.
Kalendová Pavla (1981) - pa-
tří od minižákyň k nejlepším 
v týmu, který nyní již hraje 
sedmým rokem 2. nejvyšší 
basketbalovou soutěž v České 
republice – 2. ligu žen, kde se 
v posledních letech umísťuje 
do pátého místa. Několikráte 
ji patřila i druhá a třetí příčka. 
V sezóně 2005/2006 byla se 
464 nastřílenými body čtvrtou 
nejlepší střelkyní ze všech 
druholigových basketbalistek 
a třetí se 48 trojkami. V letošní 
sezóně si ještě polepšila, když 
je zatím se 157 body druhá a se 
24 trojkami vede druholigovou 
tabulku z trojkové mety. 
Kristýna Marečková (1996) 
Je jednou z nejúspěšnějších 
hráček novopackého družstva 
nejmladšího minižactva, které 
hraje v letošním roce poprvé 
oblastní přebor východních 
Čech. 
Jiří Rajm (1991) - je jedním z 
nejúspěšnějších basketbalistů 
novopackého týmu starších 
žáků, který je v současné době 
na prvém místě Královéhradec-
kého přeboru.
Tomáš Sedlák (1982) Patří k 
oporám družstva mužů, které v 
sezóně 2005 – 2006 skončilo ve 
3. basketbalové lize na osmém 
místě. V letošní sezóně, kdy 
se družstvu velice daří a je na 
třetím místě ve třetiligové ta-
bulce, je Tomáš Sedlák třetím 
nejúspěšnějším střelcem týmu s 
průměrem17 bodů na utkání.

Florbal – Falcons 
Tomáš Rejmont (1983) – je 
hráčem družstva mužů, které 
hraje v soutěži Severovýchod-
ního přeboru mužů divize I. V 
sezóně 2005 – 2006 nastřílel 
31 branek a měl 42 asistencí. 
Je nejen nejlepším florbalistou 
packého oddílu, ale i jedním z 
nejlepších hráčů celé soutěže.

Oddíl všestrannosti
Jitka Bezstarosti (1990) 
– výborná cvičenka reprezen-
tující oddíl všestrannosti po 
celou dobu svého členství od 
nejmladších žákyň až po doros-
tenky na župních i republiko-
vých sokolských akcích. 
Dana Coganová (1976) – již 
několik let vede cvičení rodičů 
s dětmi. Připravuje s nimi růz-
né závodivé hry a vystupuje na 
veřejných vystoupeních.
Martin Pařízek (1980) 
– mladý cvičitel, který zavedl 
v novopackém Sokole cvičební 
hodiny gymnastické akrobacie 
pro žactvo a dorost. S ukázka-
mi svých svěřenců vystupoval 
velice úspěšně na různých 
veřejných akcích. 

Tělovýchovná jednota
Klub českých turistů 
Vlasta Benešová (1933) 
- dlouholetá členka KČT. Je 
účastnicí mnoha dálkových 
pochodů a neodmyslitelná při 
pořádání dálkových pochodů 
pro veřejnost. 
Kuželky:
Jaroslav Weihrauch (1946) 
– stabilní hráč “A družstva” s 
ligovými zkušenostmi.
Stolní tenis
Lukáš Grof (1988) – v mi-
nulém roce se stal okresním 
přeborníkem ve dvouhře i 
čtyřhře dorostu. Svými vý-
kony se zasloužil o postup B 
týmu mužů do nejvyšší okres-
ní soutěže. Nasbíral i body za 
několik úspěšných startů v A 
týmu mužů. Tento výborný a 
mladý talentovaný hráč ukazu-
je na úspěšnou práci s mládeží 
oddílu stolního tenisu.
Šachy
Martin Duczynski (1972) 
– kapitán družstva, který měl 
největší zásluhu na postupu 
šachistů do krajského přeboru. 
Hraje výborně v individuálních 
soutěžích. Mezi jiným vyhrál i 
turnaj v rapid šachu v Lázních 
Bělohrad.
Tenis
Patrik Matouš ( 1994) – velmi 
úspěšný mladší žák, který drží 
1. místo v krajském žebříčku a 
13. místo v celostátním žebříč-
ku. Probojoval se do semifinále 
mistrovství ČR mladších žáků 
ve čtyřhře a do osmifinále na 
tomto mistrovství ve dvouhře. 
Stal se krajským přeborníkem 
mladších žáků ve dvouhře a ve 
čtyřhře a získal i další úspěchy 
pro packý tenis. 

Triatlon
Petr Soukup ( 1987) – junior-
ský reprezentant České republi-
ky v duatlonu a triatlonu. Získal 
1. místo na Mistrovství České 
republiky v duatlonu juniorů a 
2. místo na mistrovství České 
republiky v triatlonu juniorů. 
Na mistrovství světa v duat-
lonu juniorů skončil osmý, 
na MS triatlonu juniorů byl 
pětatřicátý a na Mistrovství 
Evropy v duatlonu juniorů 
obsadil pětadvacáté místo.

Velocipéd klub
Šárka Mejvaldová (1971) 
– jasný tahoun v organizacích 
závodu horských kol a zvláště 
Bláznivé cross country. Tato 
obětavá a tvůrčí funkcionářka 
organizuje i zimní triatlon, který 
se skládá z rychlobruslení, MTB 
(horská kola) a běhu na lyžích. 

Zimní plavání - karavana 
otužilců 
Václav Pačesný (1971) 
- dlouholetá opora družstva 
mužů, které skončilo v loňské 
sezóně na 4. místě v Českém 
poháru zimního plavání. Jako 
jednotlivec skončil loni na 
3. místě v ČP v kategorii 18 
– 35 let. Na silně obsazeném 
otevřeném mistrovství Nové 
Paky, které bylo součástí ČP, 
se umístil na 5. místě. 

Udělení ceny fair-play
Jiří Ulvr (1957) – letos v únoru 
zachránil Františka Lenfelda, 
když byl na starém hřišti zava-
len sněhem. 

Dle předložených návrhů jed-
notlivých sportovních organi-
zací zpracoval 

Míla Pour

Nalajnováno
V polovině října převzal investor - Tělocvičná jednota Sokol Nová 
Paka - rekonstruovaný Letní stadion. Umělohmotný povrch oválu 
včetně vodního příkopu pro 3000 m překážek, výškařského sek-
toru a rozběžišť na oštěp měl být zkolaudován do konce listopadu 
a potom již bude k dispozici jak sportovcům, tak i školám. Druhá 
etapa, která by měla zajistit další potřebná zařízení k umožnění 
atletických soutěží na Letním stadionu, se připravuje na jaro 
příštího roku.  (po)

OTEVŘENA
nová 
prodejna 
Masna 
u Kořínků 
na náměstí 
v Nové Pace 
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“A” MUŽSTVO
PŘEVÝŠOV – NOVÁ PAKA  4 : 0
NOVÁ PAKA – LIBČANY  4 : 0  (Kuchta 3, Bajer) 
RYCHNOV n.K. - NOVÁ PAKA  1 : 1  (Bajer)
ČERNILOV – NOVÁ PAKA  1 : 0
NOVÁ PAKA – MILÍČEVES  1 : 2  (Štěrba) 
KOSTELEC n.O. – NOVÁ PAKA  1 : 0
PŘEPYCHY – NOVÁ PAKA  4 : 0 
NOVÁ PAKA – NOVÝ BYDŽOV  1 : 1  (Čokina)
OLYMPIA HR. KR. – NOVÁ PAKA  2 : 5  (Jiřík 4, Kalenda)
NOVÁ PAKA – DOUDLEBY n.O.  5 : 1  (Kalenda 3, Bažík 2)
NOVÁ PAKA – LIBÁŇ  3 : 1  (Bažík 2, Ptáček)
NÁCHOD “B” – NOVÁ PAKA  1 : 5  (Kalenda 2, Jiřík, 
  Čokina, Kuchta)
NOVÁ PAKA – BROUMOV  4 : 0  (Mindl, Kalenda, Bažík, 
  Kuchta)
LHOTA p.L. – NOVÁ PAKA  2 : 2  (Bažík 2)
NOVÁ PAKA – ČESKÁ SKALICE  1 : 0  (Kalenda) 
8 – KALENDA 7 – BAŽÍK 5 – KUCHTA, JIŘÍK 2 – ČOKINA, BAJER 1 
– MINDL, PTÁČEK, ŠTĚRBA

TABULKA

  záp. body skóre   rozdíl

1 Kostelec n.O. 15 32 23:12   11

2 Převýšov 15 31 27:11   16

3 Černilov 15 30 31:20   11

4 Nový Bydžov 15 29 25:14   11

5 Nová Paka 15 24 32:21   11

6 Libáň 15 24 19:18   1

7 Broumov 15 23 29:20   9

8 Doudleby n.O. 15 23 25:20   5

9 Rychnov n.K. 15 21 26:22   4

10 Milíčeves 15 19 18:33   -15

11 Přepychy 15 17 30:35   -5

12 Náchod B 15 15 28:36   -8

13 Libčany 15 14 23:29   -6

14 Lhota p.L. 15 13 21:34   -13

15 Česká Skalice 15 10 18:26   -8

16 Olympia HK 15 8 20:44   -24

DOROST
KOPIDLNO – NOVÁ PAKA  2 : 4  (Mužíček 2, Kostka, Wojcik )
NOVÁ PAKA – MILÍČEVES  6 : 0  (Wojcik 2, Kostka, Fišar, Mercl,
  Dlabola)
NOVÁ PAKA – BÍLÁ TŘEMEŠNÁ  6 : 0  (Fišar 3, Jisl, Dlabola, Krejčí)
VOLANOV – NOVÁ PAKA  1 : 2  (Fišar, Dlabola) 
HLUŠICE – NOVÁ PAKA  4 : 10  (Šanda 4, Dlabola 3, Mužíček,   
  Kostka, Krejčí) 
JIČÍNĚVES – NOVÁ PAKA  0 : 8  (Pavlíček 2, Šanda 2, Fišar 2, 
  Lenfeld 2)
NOVÁ PAKA – SOBOTKA  2 : 2  (Kostka, Dlabola)
ŽACLÉŘ – NOVÁ PAKA  0 : 3  (Dlabola, Šanda, Wojcik)
NOVÁ PAKA – ROBOUSY  8 : 0  (Dlabola 3, Lenfeld 2, Fišar 2,   
  Krejčí) 
JIČÍN – NOVÁ PAKA  1 : 6  (Fišar 2, Pavlíček, Wojcik, Krejčí, 
   Dlabola)
NOVÁ PAKA – MFK ÚPA “B”  4 : 1  (Dlabola 2, Kostka, Wojcik)
HOSTINNÉ – NOVÁ PAKA  0 : 11  (Krejčí 5, Fišar 3, Dlabola 2,
  Lenfeld)
NOVÁ PAKA – DOLNÍ BRANNÁ  3 : 0  (kontumačně – 
  hosté k utkání nepřijeli)
LOVČICE – NOVÁ PAKA  2 : 4  (Stoklas 2, Šanda, Kostka)
NOVÁ PAKA – CHLUMEC n.C.  5 : 1  (Stoklas 2, Fišar 2, Šanda) 
16 – DLABOLA, FIŠAR 9 – ŠANDA, KREJČÍ 6 – KOSTKA, WOJCIK
5 – LENFELD 4 – STOKLAS 3 – MUŽÍČEK, PAVLÍČEK 1 – JISL, MERCL
3 branky ve skóre jsou za kontumační výsledek proti Dolní Branné

TABULKA

  záp. body skóre   rozdíl

1 Nová Paka 15 43 82:14   68

2 Lovčice 15 39 61:17 44

3 Jičín 15 36 57:30 27

4 Milíčeves 15 31 47:25 22

5 Robousy 15 27 34:37   -3

6 Sobotka 15 26 43:28 15

7 Kopidlno 15 22 41:30 11

8 MFK Úpa B 15 17 26:32   -6

9 Dolní Branná 15 15 22:37   -15

10 Hlušice 15 15 30:60   -30

11 Chlumec n.C. 15 14 27:44   -17

12 Jičíněves 15 14 23:42   -19

13 Žacléř 15 13 23:47   -24

14 Bílá Třemešná 15 13 18:43   -25

15 Volanov 15 12 28:45   -17

16 Hostinné 15 12 23:54   -31

STARŠÍ ŽÁCI
NOVÁ PAKA – SMIŘICE  2 : 1  (F.Beneš, Šnajdr)
VRCHLABÍ “B” – NOVÁ PAKA  1 : 3  (Šnajdr 2, Nguyen Sy)
NOVÁ PAKA – HOSTINNÉ  1 : 1  (Zvelebil)
NOVÁ PAKA – CHLUMEC n.C.  3 : 4  (Šnajdr 2, Nguyen Sy)
ŽACLÉŘ – NOVÁ PAKA  4 : 1  (Šnajdr) 
NOVÁ PAKA – PŘEDMĚŘICE  2 : 4  (Knapp, Nguyen Sy)
ČERV. KOSTELEC – NOVÁ PAKA  0 : 3  (Knapp, F.Beneš, Nypl)
NOVÁ PAKA – PECKA  3 : 0  (Knapp, Sládek, Karel)
TŘEBECHOVICE – NOVÁ PAKA  1 : 0
NOVÁ PAKA – MFK ÚPA “B”  0 : 3 
JAROMĚŘ – NOVÁ PAKA  6 : 0
6 – ŠNAJDR 3 – NGUYEN SY, KNAPP 2 – BENEŠ
1 – ZVELEBIL, SLÁDEK, KAREL, NYPL

TABULKA

  záp. body skóre   rozdíl

1 Chlumec n.C. 11 31 62:11   51

2 Jaroměř 11 27 45:16   29

3 MFK Úpa B 11 22 46:14   32

4 Hostinné 11 22 43:21   22

5 Předměřice 11 20 36:24   12

6 Třebechovice 11 17 13:19   -6

7 Žacléř 11 15 17:13   4

8 Nová Paka 11 13 18:25   -7

9 Vrchlabí B 11 9 21:42   -21

10 Pecka 11 7 13:45   -32

11 Smiřice 11 3 8:41   -33

12 Červený Kostelec 11 3 7:58   -51

MLADŠÍ ŽÁCI
NOVÁ PAKA – SMIŘICE  4 : 0  (Mentus 2, Morávek, R.Pilař)
VRCHLABÍ “B” – NOVÁ PAKA  3 : 5  (Mentus 3, T. Ulrich, Vavrinec)
NOVÁ PAKA – HOSTINNÉ  2 : 1  (Mentus, A.Malý)
NOVÁ PAKA – CHLUMEC n.C.  0 : 0
ŽACLÉŘ – NOVÁ PAKA  0 : 2  (T.Ulrich, Vavrinec) 
NOVÁ PAKA – PŘEDMĚŘICE  7 : 0  (Vavrinec 2, T.Ulrich 2, 
  Rosputniak, Knap, Mentus)
ČERV.KOSTELEC – NOVÁ PAKA  4 : 0 
NOVÁ PAKA – PECKA  7 : 0  (Vavrinec 2, Rosputniak 2, 
  Štefan, R.Pilař, Mentus)
TŘEBECHOVICE – NOVÁ PAKA  3 : 0
NOVÁ PAKA – MFK ÚPA “B”  1 : 2  (Rosputniak)
JAROMĚŘ – NOVÁ PAKA  2 : 0
8 – MENTUS 6 – VAVRINEC 4 – ULRICH, ROSPUTNIAK 2 – PILAŘ
1 – MALÝ, KNAP, ŠTEFAN, MORÁVEK

TABULKA

  záp. body skóre   rozdíl

1 MFK Úpa B 11 30 54:8   46

2 Třebechovice 11 26 44:8   36

3 Červený Kostelec 11 26 46:11   35
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4 Jaroměř 11 22 29:12   17

5 Nová Paka 11 19 28:15   13

6 Pecka 11 19 31:30   1

7 Chlumec n.C. 11 16 31:24   7

8 Žacléř 11 13 23:23   0

9 Hostinné 11 7 9:19   -10

10 Vrchlabí B 11 6 9:40   -31

11 Smiřice 11 6 11:56   -45

12 Předměřice 11 3 7:76   -69

MINIŽÁCI
HOSTINNÉ
HOSTINNÉ – NOVÁ PAKA  10 : 0
VRCHLABÍ – NOVÁ PAKA  7 : 2 (Rosputniak 2)
TRUTNOV – NOVÁ PAKA  2 : 0

TRUTNOV
TRUTNOV – NOVÁ PAKA  9 : 0
HORNÍ ST.MĚSTO – NOVÁ PAKA  5 : 1  (Rosputniak)
LÁZNĚ BĚLOHRAD – NOVÁ PAKA  8 : 1  (Rosputniak)

VRCHLABÍ 
VRCHLABÍ – NOVÁ PAKA  9 : 0
HORNÍ ST.MĚSTO – NOVÁ PAKA  3 : 2  (Riedl 2)
DVŮR KRÁLOVÉ – NOVÁ PAKA 10 : 0 

JIČÍN
JIČÍN – NOVÁ PAKA  4 : 0
HORNÍ ST.MĚSTO – NOVÁ PAKA  6 : 0
HOSTINNÉ – NOVÁ PAKA  4 : 0

JIČÍN
JIČÍN – NOVÁ PAKA  3 : 1  (Rosputniak)
TRUTNOV – NOVÁ PAKA 10 : 0
DVŮR KRÁLOVÉ – NOVÁ PAKA  3 : 0

JIČÍN
JIČÍN – NOVÁ PAKA  6 : 0
LÁZNĚ BĚLOHRAD – NOVÁ PAKA  8 : 2  (Rosputniak 2)
VRCHLABÍ – NOVÁ PAKA  3 : 1  (Rosputniak)

DVŮR KRÁLOVÉ
DVŮR KRÁLOVÉ – NOVÁ PAKA 10 : 0 
LÁZNĚ BĚLOHRAD – NOVÁ PAKA  6 : 0
HOSTINNÉ – NOVÁ PAKA  6 : 1  (Riedl)
8 – ROSPUTNIAK 3 - RIEDL

TABULKA

  záp. body branky   rozdíl

1 Trutnov 21 56 87:13   74

2 Dvůr Králové 21 51 74:18   56

3 Horní St.Město 21 33 38:32   6

4 Hostinné 21 28 57:52   5

5 Vrchlabí 21 25 48:41   7

6 Jičín 21 24 36:48   -12

7 Lázně Bělohrad 21 24 52:66   -14

8 Nová Paka 21 0 11:133   -122

ELÉVOVÉ
HOSTINNÉ
HOSTINNÉ – NOVÁ PAKA  1 : 2  (Číla, J.Ulrich)
VRCHLABÍ – NOVÁ PAKA  2 : 0
TRUTNOV – NOVÁ PAKA  3 : 0

TRUTNOV
TRUTNOV – NOVÁ PAKA  2 : 3  (Nezbeda 2, Vydra)
HORNÍ ST.MĚSTO – NOVÁ PAKA  0 : 3 (Nezbeda 3)
LÁZNĚ BĚLOHRAD – NOVÁ PAKA  2 : 4 (Nezbeda 3, J.Ulrich)

VRCHLABÍ
VRCHLABÍ – NOVÁ PAKA  0 : 1 (J.Ulrich)
HORNÍ ST.MĚSTO – NOVÁ PAKA  0 : 1 (J.Ulrich)
DVŮR KRÁLOVÉ – NOVÁ PAKA  2 : 1  (Havlín)

JIČÍN
JIČÍN – NOVÁ PAKA  7 : 0

HORNÍ ST.MĚSTO – NOVÁ PAKA  0 : 2 (J.Ulrich, Vydra)
HOSTINNÉ – NOVÁ PAKA  3 : 2 (J.Ulrich 2) 

JIČÍN 
JIČÍN – NOVÁ PAKA  6 : 0
TRUTNOV – NOVÁ PAKA  1 : 0
DVŮR KRÁLOVÉ – NOVÁ PAKA  3 : 0

JIČÍN
JIČÍN – NOVÁ PAKA  4 : 0
LÁZNĚ BĚLOHRAD – NOVÁ PAKA  0 : 0
VRCHLABÍ – NOVÁ PAKA  0 : 0

DVŮR KRÁLOVÉ
DVŮR KRÁLOVÉ – NOVÁ PAKA  0 : 1 (J.Ulrich)
LÁZNĚ BĚLOHRAD – NOVÁ PAKA  0 : 3  (Nezbeda 2, J.Ulrich)
HOSTINNÉ - NOVÁ PAKA  1 : 4  (Nezbeda 2, Číla, Havlín)
12 – NEZBEDA 9 – ULRICH 2 – ČÍLA, VYDRA, HAVLÍN

TABULKA

  záp. body branky   rozdíl

1 Jičín 21 61 143:11   132

2 Trutnov 21 49 76:23   53

3 Dvůr Králové 21 43 77:34   43

4 Nová Paka 21 33 25:35   -10

5 Vrchlabí 21 24 25:49   -24

6 Hostinné 21 20 25:71   -46

7 Horní St.Město 21 14 10:63   -53

8 Lázně Bělohrad 21 1 6:101   -95

 Zpracoval: Mgr. Petr Ježek,  sekretář 1.FK Nová Paka

Novopačtí sokolíci na závodech
Po letních prázdninách vyrazili novopačtí sokolíci opět soutě-
žit. A byli úspěšní. V září se zúčastnili dvou běžeckých závodů. 
Prvním z nich byl v sobotu 16. září Posvícenský koláč ve 
Studenci. Nejmladší kategorie, to je ročník 2003 a mladší, se 
zúčastnilo celkem 55 dětí. V této početné konkurenci obsadil 
Matěj Vik krásné 2. místo v běhu na 50m.
Druhým závodem byl 23. září Lízátkový běh na jilemnickém 
náměstí. Vítězem nejmladší kategorie (ročník 2003 a mladší) se 
mezi chlapci stal Matyáš Nýdrle. Běželo se 50m. Lízátkového 
běhu se celkem zúčastnilo 86 dětí a všem bylo odměnou, jak 
již sám název závodu napovídá, slaďoučké lízátko. 
Pro oba závody vyšlo pěkné slunečné počasí. To se bohužel 
nedá říct o dalším závodě v Bažantnici. Ten se uskutečnil v 
neděli 1. října v Lázních Bělohradu. Při něm sice mírně, ale vy-
trvale pršelo a bylo chladno. Novopačtí sokolíci však prokázali 
odolnost a i přes nepřízeň počasí se zúčastnili v hojném počtu 
a téměř ovládli druhou z nejmenších kategorií. Z celkového 
počtu 9 startujících v kategorii Mlíčňáci II (ročník 2003) bylo 
6 Novopačáků. Matěj Vik tady nenašel přemožitele a na trati 
60 m obsadil 1. místo s jasným náskokem (14,2s). Za ním na 
druhém místě se umístil Jan Cogan (18,2s), dále pak Matyáš 
Nýdrle na 4. místě (19,6s) a Magdaléna Pospíšilová na 5. místě 
(20,3s) – zároveň nejlepší dívka.
Dalším závodem a také posledním v tomto roce bude Miku-
lášský běh na Bradech u Jičína v neděli 3. prosince. Podle 
pořadatelů je to nejstarší a nejpopulárnější mikulášský běh 
v České republice. Dětské kategorie jsou členěny po jednom 
roce a zároveň rozděleny na chlapce a dívky.

Martina Coganová
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BASKETBALBASKETBAL

Dvě vysoká vítěz-
ství novopackých 
basketbalistů
Zatímco sobotní třetiligové 
utkání se novopackým So-
kolům povedlo na jedničku, 
když s nimi basketbalisté Kbel 
drželi krok pouze do 4. minuty 
utkání, v neděli se s pražským 
Motolem až do třetí čtvrtiny 
hodně trápili. V sobotu se 
objevili v hale dva prvoligoví 
trenéři. Na lavičce hostujícího 
týmu seděl jako asistent trenér 
Ústí n.L. Jiří Šedivý, v hledišti 
se objevil úspěšný pardubický 
kouč Standa Petr. V neděli se  
bojovým chorálem těsně před 
nástupem k utkání povzbudili 
basketbalisté pražského Moto-
lu, kteří byli nabuzeni ze čty-
řiadvacetibodového sobotního 
vítězství ve Dvoře Králové. 
Paka ovšem letos není Dvůr 
Králové, a tak si museli hráči 
Motolu nechat zajít chuť na 
předskočení packých Sokolů 
ve třetiligové tabulce. Pražané 
sice do poločasu zlobili, ale v 
průběhu třetí čtvrtiny, a hlavně 
v závěru utkání, palubovku již 
zcela ovládli Sokolové. Na-
konec byli hráči Motolu rádi, 
že neodjeli do matičky Prahy 
se stovkou. Víkendovými 
vítězstvími si domácí posílili 
své třetí místo v tabulce za 
Trutnovem a Jičínem
Sokol Nová Paka – Sokol 
Kbely 104:69 (27:12, 48:31, 
81:50)
Sokolové v základním složení 
Nádvorník, Gottštein, Bajer, 
Hromádko a Sedlák se téměř 
první dvě minuty nemohli ro-
zehrát. Dostávali se sice díky 
rychlým protiútokům do vylo-
žených situací, ale ty bohužel 
nevyužívali. Ještě v 4. minutě  
byl stav pouze 6:5, ale od této 
chvíle se domácím začalo dařit 
i střelecky. Ze stavu 12:7 utek-
li svým pražským jmenovcům 
osmibodovou šňůrou na 20:7. 
Tento rozdíl do zaznění klak-
sonu oznamující konec prvé 
čtvrtiny ještě dokázali zvýšit 
na patnáct. Ve vyrovnané druhé 
desetiminutovce, kterou domá-

cí vyhráli o pouhé dva bodíky, 
drželi hosté většinou rozdíl z 
prvého hracího období a Novo-
pačtí stále ještě nic neměli jisté. 
S konečnou platností rozhodla 
až třetí čtvrtina, zvláště v jejím 
průběhu dva bodové odskoky 
packých sokolů. Nejprve z 52:
36 na 59:36, o minutu později 
z 59: 38 na 65:38 a když do 
konce třetí desetiminutovky 
přidali další čtyři body rozdí-
lu, bylo s konečnou platností 
rozhodnuto. V závěrečném 
období, podobně již jako ve 
třetí čtvrtině, se objevili na 
hřišti všichni hráči z lavičky 
a Sokolové již jenom kontro-
lovali rozdíl. Zajímavá situace 
vznikla ještě v posledních 
minutách, když se domácí sice 
snažili dát stovku, ale bohužel 
se jim to tři minuty nedařilo. O 
stovkovém přídělu rozhodl až 
poslední minutu trojkou Martin 
Vondráček a dotvrdil donáškou 
Martin Horáček. 
Vynikající zápas zahrál Jirka 
Nádvorník, kdy zvláště díky 
své rychlosti a technice vnikl 
několikráte do obrany soupeře 
jako nůž do másla a skóroval, 
nebo “půjčil” míč svému spolu-
hráči do “tutovky”. Pod oběma 
koši vládl Honza Bajer, který 
navíc dokázal třikrát strefit 
koš z trojkové mety. Trojky se 
tentokráte Sokolům dařily. Na-
sázeli jich do soupeřova čeřenu 
celkem jedenáct. Mimo Bajera 
zatížili konto soupeřů z této 
mety i Nádvorník, Vondráček 
a Hromádko, což byli střelci, 
kteří se dostali v sobotu přes 
deset. Vládl jim Nádvorník se 
třiceti body. Zatímco střelec-
ky se domácím dařilo, zvláště 
velmi účinné byly jejich rych-
lé protiútoky, problémy měli v 
obranném doskakování, což 
by se jim nemuselo se silněj-
ším soupeřem vyplatit. Ve 
čtvrté čtvrtině předvedl i kouč 
Nádvorník, že nic nezapomněl, 
a zapsal se do zápisu úspěšnou 
trojkou z jediného pokusu.
Nádvorník jun. 30, 2x3, 8/6, 3, 
Bajer 24, 3x3, 3/3, 3, Vondrá-
ček 15, 3x3, 3/2, 4, Hromádko 
13, 2x3, 4/3, 3, Sedlák 7, 4/3, 4, 
Gottštein 5,2/1,5, Horáček 4, 0, 

4, Nádvorník sen, 3, 1x3, 5, Ha-
ratický 3, 4/1, 4, Link 0,0,1.
Za hosty nejvíce Šťástka 14.
Trestné hody 28/19 (67,8%): 
45/28 ( 62,2%), trojky 11:3, 
fauly 36: 23, pět osobních 2 
(28. Gottštein, 36. Nádvorník 
sen.):1. 

Sokol Nová Paka – Sokol 
Motol 99:77 (20:21, 44:39, 
70:60) 
Prvé minuty domácího celku 
byly velice rozpačité. Soko-
lové měli několik příležitostí 
k rychlému skórování, ale bo-
hužel nepřesná muška a zvláště 
chyby při přihrávkách jim mož-
nosti úspěšného zahájení zhati-
ly. Naštěstí podobně na tom byl 
i hostující celek, a tak se i přes 
nepřesnosti dostali domácí do 
vedení 10:4. Zatímco Sokolové 
v chybách pokračovali, hosté 
se našli a během dvou minut 
to již byli oni, kteří se radovali 
ze signalizace ukazovatele, kte-
rý jim fandil o jeden bod (10:
11). Naštěstí po oddechovém 
čase domácích se Sokolové 
vzpamatovali a nastala přeta-
hovaná, která trvala až do po-
loviny další desetiminutovky. 
Nejprve domácí odskočili na 
34:27. To ovšem ještě nebylo 
zdaleka rozhodnuto, protože 
za necelé dvě minuty již opět 
prohrávali o jeden bod (34:35). 
Sokolové si v této době přeha-

zovali míč jeden druhému jako 
horký brambor a málokomu se 
chtělo vzít odpovědnost na 
sebe. Naštěstí ji na sebe vzal 
Jirka Nádvorník, který třemi 
dvojkami za pomocí koše a 
jednoho úspěšného trestného 
hodu Bajera skóre otočili, tak-
že domácí o poločase vedli již 
o pět bodů. Když se k nim ještě 
ve třetí čtvrtině přidal Roman 
Hromádko dvěma trojkami a 
dalšími body, bylo „vymalo-
váno“. Do závěrečné části šli 
již Sokolové se zdviženým 
hledím a zvláště díky zlepšené 
střelbě dokázali zvýšit rozdíl až 
na 22 bodů.
Hnacím motorem družstva byl 
Jirka Nádvorník, který měl 
rozhodující vliv na zisk vedení 
družstva, když se lámal chleba. 
Bajer neměl tentokráte tak vý-
bornou ruku, jak u něho bývá 
obvyklé, ale přesto dokázal dát 
šestadvacet bodů. Škoda, že si 
pohoršil v celkové statistice 
trestných hodů a z prvého místa 
mezi třetiligovými basketba-
listy byl vytlačen. Střelecky 
se prosadili ještě Hromádko 
a Šťastný. Nádvorník 29, 1x3, 
12/10, 2, Bajer 26, 2x3, 9/6, 
3, Hromádko 14, 2x3, 5/4, 2, 
Šťastný 13, 2x3, 2/1, 2, Sedlák 
6, 0, 3, Vondráček 5, 1x3, 4, 
Gottštein 4,0,2, Link 2, 0,2, 
Haratický 0,0,1, Horáček. 
Za hosty nejvíce Podlipný 14.

Jičín stále druhý, Paka drží třetí příčku  
 Tabulka 3. basketbalové ligy mužů
  1 Lokomotiva Trutnov 8 7 1 700:525 15
  2 BSK Jičín 8 7 1 716:591 15
  3 Sokol Nová Paka 8 6 2 748:608 14
  4 Sokol Motol 8 5 3 676:620 13
  5 TJ Svitavy 8 4 4 605:556 12
  6 ČEZ Basketbal Nymburk B 8 4 4 570:564 12
  7 PM Bohemia Poděbrady  8 4 4 517:539 12 
  8 Tesla Pardubice 8 3 5 534:585 11
  9 TJ Dvůr Králové n.L. 8 3 5 563:368 11
10 Sokol Kbely 8 2 6 525:614 10
11 BK Pelhřimov 8 2 6 525:614 10
12 Slavia TU Liberec 8 1 7 517:675   9

Urbanová nastřílela Spartě 32 body
Velice úspěšná byla packá basketbalová odchovankyně hostující 
do družstva Sokolek Iveta Urbanová v posledním kole nejvyšší 
basketbalové soutěže v České republice. V dresu prvoligových 
Strakonic dala svým soupeřkám ze Sparty 32 body a zajistila tak 
vítězství svého klubu 74:67. Iveta pobyla bez vystřídání na palu-
bovce celý zápas. Z devíti pokusů za dvě byla sedmkrát úspěšná, 
střelecké pokusy z trojkové mety měla 6/3. O její formě svědčily i 
trestné hody, kdy se strefila ve všech devíti pokusech.  (po)


